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AktuAlności

Stypendia dla najlepszych żaków 
Burmistrz Polkowic, Łukasz Puźniecki, wręczył najlepszym studentom, miesz-
kańcom naszej gminy, stypendia za bardzo dobre wyniki w nauce. Wśród wy-
różnionych są przedstawiciele wielu kierunków i specjalizacji, zarówno tech-
nicznych, jak i humanistycznych.
O stypendium burmistrza Polkowic 
mogą ubiegać się studenci studiów 
I i II stopnia lub jednolitych studiów 
magisterskich, studiujący na uczel-
niach publicznych i niepublicznych, 
w systemie stacjonarnym lub niesta-
cjonarnym.
Muszą oni spełnić łącznie następują-
ce kryteria dotyczące zamieszkania 
na terenie gminy Polkowice, uzyska-
nia średniej ocen co najmniej 4,9 ze 
wszystkich egzaminów i zaliczeń w 
danym roku akademickim przy skali 
ocen 2-5 lub średnią ocen co najmniej 
5,2 przy skali ocen 1-6.
Średnią 5,02 może pochwalić się 
Krystian Jurga, polkowiczanin, stu-
dent informatyki w Szkole Wyższej 
Zarządzania we Wrocławiu. Jak sam 
podkreśla, uzyskanie takiego wyniku 
to wypadkowa wielu składowych.
– To zależy od kierunku studiów i po-
dejścia studenta. Ja na przykład wcze-
śniej byłem na innych studiach, więc 
teraz moje podejście jest dużo bar-
dziej poważne. Jestem zdeterminowa-
ny, żeby skupić się na nauce, dlatego 
nie było mi aż tak ciężko uzyskać tę 
średnią – zdradza Krystian Jurga.
Nie tylko studenci uczelni technicz-
nych zasłużyli sobie na nagrody za 
wysokie wyniki w nauce. Wśród wy-
różnionych był także Jakub Leniart, 
student ostatniego roku na wydziale 

malarstwa Akademii Sztuk Pięknych 
we Wrocławiu. Stypendium w imie-
niu Jakuba odebrał jego ojciec, Da-
riusz Leniart.
– Jakub miał artystyczną duszę od 
dziecka. Zawsze coś tam malował. 
Część tych wczesnych prac trzymam 
gdzieś schowane, może kiedyś okażą 
się wiele warte. Na razie na pewno na 
uwagę zasługują jego obrazy, które 
będzie można wkrótce obejrzeć na 
jego wystawie dyplomowej we Wro-
cławiu – informuje Dariusz Leniart.
Za swojego wnuka nagrodę odebrał 
Władysław Pawłowski, dziadek Mi-
chała Kołodyńskiego, absolwenta wy-
działu mechaniczno-energetycznego 
na Politechnice Wrocławskiej. Pan 
Władysław jest jednym z najbardziej 
zagorzałych kibiców rozwijającej się 
kariery Michała.
– Wnuk skończył swój kierunek z wy-
różnieniem, już pracuje, jest bardzo 
zadowolony ze swojej pracy i cały czas 
nadal się rozwija. To, że jest tak ambit-
ny i pracowity bardzo mnie cieszy. Nie 
spoczywa na laurach, tylko ciągle chce 
się dokształcać – mówi z satysfakcją 
dziadek, Władysław Pawłowski.
Kwestię przyznawania stypendiów 
dla studentów reguluje uchwała Rady 
Miejskiej z 2019 w sprawie zasad 
przyznawania stypendiów studentom 
zamieszkałym na terenie gminy Pol- 

kowice. Zgodnie z jej treścią, aby uzy-
skać stypendium burmistrza oprócz 
wysokiej średniej trzeba jeszcze uzy-
skać pozytywne oceny ze wszystkich 
egzaminów i zaliczeń, mieć mniej niż 
26 lat oraz nie przebywać na urlopie, 
który przerywałby tok studiów.
– Uzyskanie tak wysokich średnich 
ocen to znakomity wynik, jeśli chodzi 
o uczelni wyższe. Bo to nie jest szkoła 
podstawowa czy średnia, gdzie ma-
teriał jest w całości podawany przez 
nauczyciela. na studiach to już jest 
poszukiwanie – zaznacza Ewa Ko-
walik, zastępca burmistrza Polkowic 
do spraw społecznych. – Na studiach 
nie ma egzaminu, gdzie prowadzący 
przekaże wszystkie treści i nie ma 
pytań, do których można się odnieść. 
Dlatego mnie bardzo cieszy, że mamy 
takich zdolnych, młodych ludzi, któ-
rzy wkładają tak dużo pracy w swoje 
studiowanie – dodaje wieloletnia pe-
dagog.
Wśród tegorocznych stypendystów 
są m.in. studenci pedagogiki, infor-
matyki, prawa, malarstwa, finansów 
czy architektury. Wszyscy stypen-
dyści oprócz stypendiów otrzymali 
z rąk burmistrza Polkowic, Łukasza 
Puźnieckiego, listy gratulacyjne oraz 
zestawy pamiątkowych gadżetów.

Roman Tomczak

Wybory Sołtysa 
wsi Żelazny Most
Burmistrz Polkowic Łukasz Puźniecki zaprasza do udziału w  zebraniu 
wiejskim w celu przeprowadzenia wyborów Sołtysa wsi Żelazny Most.
Zebranie wiejskie odbędzie się 29 grudnia 2022 r. o  godzinie 17.00 
w świetlicy wiejskiej w Żelaznym Moście, Żelazny Most 46.

BURMISTRZ POLKOWIC

Łukasz Puźniecki
zaprasza do udziału

w wyborach
SOŁTYSA WSI
ŻELAZNY MOST
29 grudnia 2022, godz. 17.00

Żelazny Most 46
świetlica wiejska

Kolej bezwzględnie potrzebna
coraz bliżej do wyboru trasy, którą przez nasze miasto pojedzie pociąg do lubina i Głogowa. Po sierpniowych konsultacjach otwiera-
jących dyskusję na ten temat, przyszedł czas na drugie spotkanie, które podsumowało dotychczasowe działania i zebrało nowe opinie.
Za nami druga tura konsultacji 
społecznych dotyczących przebie-
gu przez Polkowice linii kolejowej 
w  ramach Kolei Aglomeracyjnej 
Zagłębia Miedziowego. Podczas 
spotkania z  mieszkańcami przed-
stawiciele projektanta mówili m.in. 
o tym, co udało się do tej pory zrobić 
i jakie wnioski płyną z ankiet, które 
przeprowadził zarówno projektant, 
jak i Gmina Polkowice.
– Po pierwszym spotkaniu konsul-
tacyjnym objęliśmy analizami pięć 
wariantów inwestycyjnych. W  tym 
czasie wprowadziliśmy nieznaczne 
korekty w ich przebiegu. I tak wariant 
pierwszy, który miał przebiegać przez 
osiedle Polanka, został wykluczony 
z  dalszych prac z  uwagi na niewiel-
kie zainteresowanie mieszkańców 
oraz ograniczenia techniczne i  tere-
nowe – informuje Damian Kosiński, 

przedstawiciel wykonawcy studium 
wykonalności połączenia kolejowego 
Polkowic z Głogowem oraz Lubinem.
Wyniki ankiet pokazały także, że naj-
więcej z  ankietowanych osób chce, 
aby linia kolejowa przez Polkowice 
przebiegała albo przez teren Spe-
cjalnej Strefy Ekonomicznej, albo po 

śladzie dawnej Drogi Krajowej nr 3, 
na odcinku przebiegającym przez 
miasto.
– Mnie się najbardziej podobał 
pierwszy wariant, przez miasto. 
Ale bez względu na to, jaki zostanie 
wybrany, to i  tak będę się cieszył, 
bo kolej jest nam bezwzględnie 

potrzebna. Ludzie chcą dostać się 
do pracy, do szkoły, a  to bezpiecz-
ny i  szybki środek transportu. Po-
trzebujemy jeździć do Lubina czy 
Głogowa w  soboty czy niedziele, 
a w te dni teraz jest bardzo, bardzo 
trudno – uważa Zdzisław Szydzik, 
mieszkaniec Polkowic obecny na 
spotkaniu.
Efektem drugiego etapu konsultacji 
społecznych będą prace nad wybo-
rem trzech z pięciu przedstawionych 
wariantów przebiegu linii kolejo-
wej. I znowu pod uwagę będą brane 
opinie i  sugestie mieszkańców oraz 
obecnych na konsultacjach samorzą-
dowców, tak, aby docelowo wybrany 
wariant mógł spełnić oczekiwania jak 
największej liczby polkowiczan.
– Zdanie mieszkańców na temat 
docelowego wyboru trasy kolejowej 
przez Polkowice jest bardzo ważne. 

Dlatego cieszę się, że tak wielu z nich 
określiło swoje preferencje i postula-
ty w  ankiecie, którą udostępniliśmy 
– zwraca uwagę Łukasz Puźniecki, 
burmistrz Polkowic.
Analizy techniczne, obejmujące te 
wnioski, zostaną następnie przed-
stawione mieszkańcom podczas 
trzeciego etapu konsultacji, które 
wstępnie zaplanowano na sierpień 
2023 roku.
– Zebrane wnioski będziemy teraz ba-
dali pod kątem technicznym, środowi-
skowym, dokładnych rozwiązań tech-
nicznych oraz finansowym. Dopiero 
wówczas wykonawca studium, czyli 
my, będziemy  mogli zarekomendo-
wać Dolnośląskiej Służbie Dróg i Kolei 
najbardziej preferowany wariant do re-
alizacji – tłumaczy Damian Kosiński.

 Roman Tomczak
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Tak to powinno 
wyglądać 
nadwyżką ponad 20 milionów złotych zamknie się tegoroczny budżet Polkowic. obecnie trwają prace 
nad jego przyszłorocznym kształtem. Radni przedłożyli już burmistrzowi swoje poprawki. Burmistrz za-
prosił ich do rozmów nad znalezieniem wspólnych rozwiązań.

– Chciałbym podzielić się 
dobrą informacją, że tego-
roczny budżet powinniśmy 
zamknąć z nadwyżką ponad 
20 milionów złotych. Uda-
ło się to osiągnąć pomimo 
trudnej sytuacji związanej 
z wojną w Ukrainie oraz sza-
lejącą drożyzną. Mimo tego 
wszystkiego udaje nam się 
wypracować środki, które 
zasilą przyszłoroczny bu-
dżet – poinformował bur-
mistrz Polkowic, Łukasz 
Puźniecki.
Prace nad budżetem 2023 
nadal trwają. 15 listopada 
burmistrz Polkowic przed-
łożył radnym swój pro-
jekt, który następnie był 
przedmiotem analiz. Radni 
przygotowali kilkadziesiąt 

poprawek do projektu bur-
mistrza.
– Bardzo się cieszę z  tych 
poprawek. Wiele z  nich 
będzie na pewno uwzględ-
nionych, ale w  wielu przy-
padkach mam wątpliwości 
i tu będę się zastanawiał czy 
je uznać. Mam na myśli te, 
które mogą zagrozić cho-
ciażby funkcjonowaniu klu-
bów sportowych czy Uczelni 
Jana Wyżykowskiego, bez-
pieczeństwu mieszkańców 
albo utratą pozyskanych 
środków zewnętrznych – 
mówi włodarz Polkowic.
Zdaniem Łukasza Puźniec-
kiego niektóre rozwiązania 
zaproponowane przez rad-
nych są „strzałami na oślep” 
i  należy się ich wystrzegać 

jako takich, które mogą zro-
bić więcej szkody niż pożytku.
– Ale te dobre rozwiązania 
na pewno uwzględnimy 

i  cieszę się, że tylu samo-
rządowców z  bogatym 
doświadczeniem, jak na 
przykład Wiesław Wabik, 
jest zaangażowany w  kre-
owanie przyszłorocznego 
budżetu – podkreśla bur-
mistrz Polkowic, Łukasz 
Puźniecki.
Włodarz miasta zaprosił 
radnych do rozmów nad wy-
pracowaniem najlepszych 
rozwiązań dla przyszłorocz-
nego budżetu.
– Bezwzględnie będę za-
biegał o  to, aby ten budżet 
został uchwalony w  duchu 
kompromisu, stąd też moja 
twarda zapowiedź, że wie-
le z  poprawek wniesionych 
przez radnych zostanie 
uwzględniona – zaznacza 
burmistrz Polkowic.

Z  propozycji wspólnych 
spotkań zadowolony jest 
Wiesław Wabik, radny Po-
rozumienia dla Mieszkań-
ców Polkowic.
– Uważam, że to dobrze, 
że pan burmistrz będzie 
chciał się z  nami spotkać, 
bo tak to właśnie powinno 
wyglądać. Nie powinniśmy 
czekać na to, co się wy-
darzy na sesji, gdy będzie 
budżet uchwalany, bo to 
byłoby niepoważne. Powin-
niśmy o  tym właśnie teraz 
porozmawiać. To jest do-
bry sygnał ze strony pana 
burmistrza – uważa radny 
Wiesław Wabik.
Sesja budżetowa zaplano-
wana jest na 28 grudnia.

Roman Tomczak 

Łukasz  
Puźniecki 

BURMISTRZ POLKOWIC

Bezwzględnie będę zabie-
gał o  to, aby ten budżet 
został uchwalony w  du-
chu kompromisu, stąd też 
moja twarda zapowiedź, 
że wiele z poprawek wnie-
sionych przez radnych 
zostanie uwzględniona. 
Jednocześnie chciałbym 
podzielić się informacją, 
że tegoroczny budżet po-
winniśmy zamknąć z nad-
wyżką ponad 20 milionów 
złotych. 

Emilian  
Stańczyszyn

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI BU-
DŻETU I FINANSÓW PUBLICZNYCH 
RADY MIEJSKIEJ W POLKOWICACH

komisja Budżetu i  Finan-
sów w  dniach 5 i  6 grud-
nia wydała swoją opinię 
do wszystkich wniosków 
zgłoszonych przez rad-
nych, kluby oraz pozo-
stałe komisje rady. na-
szym podstawowym 
zadaniem, które na siebie 
w  komisji nałożyliśmy, 
jest dbanie o  bezpieczny 
dla gminy poziom długu, 
który faktycznie w  2022 
roku udało się nam zaha-
mować poniżej 120 mln 
zł. ocenę merytoryczną 
każdego wniosku pozo-
stawiliśmy też pozosta-
łym komisjom rady. Dług 
Gminy Polkowice od 2018 
roku wzrósł z 36 mln zł do 
ponad 100 mln zł i  celem 
naszej komisji jest jego 
wyhamowanie. nieste-
ty, przy wzrastających 
stopach procentowych, 
samych odsetek od takie-
go poziomu długu musi-
my płacić blisko 10 mln 
zł, a  lepiej aby te pienią-
dze służyły mieszkańcom 
gminy Polkowice, a  nie 
bankom.
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PGM z pompą ciepła
W  budynku Stacji uzdatniania Wody w  Suchej Górnej oraz na 
oczyszczalniach ścieków w  komornikach i  Suchej Górnej zamon-
towane zostały pompy ciepła, które są źródłem ciepła na tych 
obiektach. to ekologiczne rozwiązanie, które przyniesie sporo 
oszczędności.  

Przedsiębiorstwo Gospodar-
ki Miejskiej w  Polkowicach 
dużą wagę przywiązuje do 
ekologicznych i  ergonomicz-
nych rozwiązań, stąd decyzja 
o  montażu pompy ciepła m. 
in. w Stacji Uzdatniania Wody 
w Suchej Górnej.  
– Pompa ogrzewa część tech-
nologiczną i  socjalną budyn-
ku. Zmiana podyktowana jest 
wzrostem cen energii, przede 
wszystkim gazu. Szukamy 
rozwiązań, które pozwolą nam 
znacznie obniżyć koszty- mówi 
Tomasz Duda, dyrektor ds. eks-
ploatacji PGM w Polkowicach. 

Pompa ciepła to urządzenie 
grzewcze wykorzystujące ni-
skotemperaturową energię 
zakumulowaną w  gruncie, 
wodach podziemnych lub 
powietrzu do przekazania 
energii cieplnej o wyższej tem-
peraturze do instalacji cen-
tralnego ogrzewania i  ciepłej 
wody użytkowej. 
Wcześniej na obiekcie za-
montowano instalacje foto-
woltaiczną. Powodem są nie 
tylko oszczędności, ale i troska 
o środowisko. 
– Wykorzystujemy odnawial-
ne źródła energii, bo ta ener-

gia, która zasila tę pompę, 
produkowana jest pośrednio 
również tutaj, na miejscu – za-
znacza dyrektor Duda. 
 Pompa ciepła z 1 kWh energii 
elektrycznej wyprodukuje co 
najmniej 3 kWh ciepła. 
– To już jest znaczna różni-
ca. Jesteśmy w  stanie obliczyć 
oszczędności, liczby mówią 
same za siebie. Po dwóch, 
trzech latach pracy tych urzą-
dzeń i utrzymaniu się cen źródeł 
energii, gazu i prądu, ich koszt 
powinien się zwrócić – dodaje. 

PGM

nowo wyłoniony projektant pracuje nad dokumentacją techniczną zagospo-
darowania terenu osiedla Dąbrowskiego. Po wielu perturbacjach, związanych 
z wycofaniem się poprzedniej firmy, wybrano nowego wykonawcę. Projekt po-
znamy w ostatnim kwartale 2023 roku. 
Pierwotnie przetarg na przygoto-
wanie dokumentacji wygrała firma 
LandCom Projects. Koncepcja do 
projektu rewitalizacji osiedla Dą-
browskiego była szeroko konsulto-
wana z  mieszkańcami, przedstawi-
cielami polkowickiego magistratu 
oraz projektantami. Zawiera on roz-
wiązania, które proponowali najbar-
dziej zainteresowani przedstawiciele 
lokalnej społeczności, i które zostały 
wybrane większością głosów.
Zgodnie z  tą koncepcją, poszcze-
gólne ulice wewnątrz osiedla będą 
z kostki betonowej, wymienione zo-
staną chodniki, pojawią się też nowe 
miejsca parkingowe. Rewolucja cze-
ka ulicę Sucharskiego, gdzie zosta-
nie uporządkowana infrastruktura 
podziemna, wymieniona będzie jej 
nawierzchnia. Wzdłuż Sucharskie-
go powstanie ścieżka rowerowa. Na 
osiedlu powstaną też park linearny, 

ogród deszczowy i zielony plac sen-
soryczny. Osiedle czeka też przebu-
dowa i  rozbudowa sieci kanalizacji 
deszczowych, sieci elektroenerge-
tycznych, budowa kanalizacji tele-
technicznej oraz zagospodarowanie 
drzewostanu. 
Na początku roku jednak firma Land-
Com Projects wycofała się z realizacji 
umowy. Istniały obawy, że gmina nie 
będzie miała praw autorskich do kon-
cepcji. 
– A zawiera ona wszystko, co zostało 
ustalone z  mieszkańcami podczas 
konsultacji społecznych. Chcieliśmy 
pozyskać do niej prawa, aby móc tę 
inwestycję kontynuować z  nowym 
projektantem, bez ponownego roz-
poczynania od prac koncepcyjnych 
– mówił po zakończonych negocja-
cjach Sebastian Sypko, zastępca 
burmistrza Polkowic ds. gospodar-
czych. – Ostatecznie doszliśmy z fir-

mą LandCom Projects do porozu-
mienia i  finalnie, po odliczeniu kar 
umownych, za okres od chęci wyco-
fania się z umowy do zawarcia ugo-
dy, wyszło nam do zapłaty niespełna 
17 procent kwoty z umowy – wylicza 
Sypko.
Negocjacyjny sukces umożliwił 
gminie Polkowice ogłoszenie nowe-
go przetargu, który wygrała firma 
7S GROUP z Wrocławia. 12 grud-
nia Urząd Gminy Polkowice zawarł 
z  nowym wykonawcą umowę na 
kwotę ponad 240 tys. zł, zgodnie 
z którą firma ma niecały rok na wy-
konanie dokumentacji projektowej 
na podstawie koncepcji przygoto-
wanej przez firmę LandCom Pro-
jects. Można więc założyć, że rewi-
talizacja osiedla rozpocznie się na 
początku 2024 roku. 

Edyta Drzymała

Piotr Ożóg
RADNY RADY MIEJSKIEJ  

W POLKOWICACH

Rewitalizacja osiedla 
Dąbrowskiego to naj-
dłużej wyczekiwana 
inwestycja przez miesz-
kańców tego osiedla. 
Wycofanie się firmy pro-
jektującej oraz pande-
mia coViD-19 znacząco 
wpłynęły na opóźnie-
nie procesu projektowa-
nia, a co za tym idzie, 
fizycznego rozpoczęcia 
prac budowlanych na 
tym obszarze. Ponow-
ny przetarg wyłonił 
nowego wykonawcę 
projektu, który miejmy 
nadzieję jak najszyb-
ciej zakończy etap pro-
jektowy i dzięki temu 
będzie można przejść 
do wykonania zaplano-
wanych zmian, tak aby 
sukcesywnie móc etapa-
mi zmieniać wizerunek 
osiedla. 

Ruszyło na osiedlu  
Dąbrowskiego

Czesław  
Dziatkiewicz

RADNY RADY MIEJSKIEJ  
W POLKOWICACH

każde działanie, które 
spowoduje skuteczną 
realizację rewitaliza-
cji osiedla przyjmuję 
z  optymizmem. Gorzej, 
że tego optymizmu nie 
podzielają już miesz-
kańcy, którzy czują się 
zawiedzeni, czy wręcz 
oszukani, czemu trud-
no się dziwić. obawiam 
się, że już trudno będzie 
odzyskać zaufanie któ-
rym nas, Radnych obda-
rzono cztery lata temu. 
Pozostaje mi tylko ży-
czyć realizacji tego za-
dania w  nowym 2023 
Roku. Życzę Zdrowych 
i Spokojnych świąt!
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mieDZiAnA StRonA            

W podziękowaniu honorowym krwiodawcom
klub Honorowych Dawców krwi Pck im. „miedzianej kropli krwi” przy kGHm 
Polska miedź oddział ZG „Rudna” istnieje od ponad 45 lat. Jego członkowie 
spotkali się podczas uroczystości, na której wielu dawców nagrodzono odzna-
czeniami doceniając ich zasługi w ratowaniu życia.

Krwi nie da się wyprodukować. 
Mogą ją tylko dać ludzie. I  to już 
wystarczy, żeby krew oddawać. Tę 
ideę należy rozpropagować wśród 
wszystkich. Klub im. „Miedzianej 
Kropli Krwi” liczy 370 członków. 
Jest wśród nich 26 kobiet. W mijają-
cym roku oddali podczas wszystkich 
zbiórek krwi w sumie prawie 340 li-
trów tego najcenniejszego leku.
– Wyjątkowy dar, dar krwi, dar życia 
– to właśnie otrzymujemy od hono-
rowych dawców krwi – mówi Łukasz 
Puźniecki, burmistrz Polkowic. – Je-
steśmy bardzo wdzięczni za to, w jaki 
sposób podchodzą oni do tej misji, do 
tej służby, jaką jest honorowe krwio-
dawstwo. Bardzo się cieszę, że tak 
prężnie działa i  rozwija się w  Polko-
wicach ruch krwiodawców. To istotne 
nie tylko z medycznego punktu widze-
nia, ale także z etycznego i moralnego, 
ratując życie ludzkie – podkreśla.
– Ta uroczystość jest podsumowa-
niem całego roku społecznej pracy 
krwiodawców i  wyrazem podzię-

kowania za ich ofiarność – mówi 
Piotr Marszałek, prezes Klubu Ho-
norowych Dawców Krwi Polskiego 
Czerwonego Krzyża im. „Miedzianej 
Kropli Krwi” przy KGHM Polska 
Miedź S.A oddział Zakłady Górnicze 
Rudna w Polkowicach. – Ponad sto 
osób zostało docenionych odznacze-
niami i wiem, że krwiodawcy bardzo 
sobie to cenią. Oni mają taką we-
wnętrzną potrzebę, by nieść pomoc 
innym ludziom i  to chyba jest dla 
nich największa motywacja. Często 
tak jest, że zaczyna się oddawanie 
krwi, gdyż trzeba pomóc znajomym. 
Ja tak miałem, kiedy w wieku osiem-
nastu lat mój kolega miał wypadek 
na motocyklu. Potrzebna była dla 
niego krew, oddałem ją i potem od-
dawałem już regularnie – dodaje.
Po uroczystości wręczania odzna-
czeń uczestnicy udali się pod pomnik 
Honorowych Dawców Krwi przy ul. 
Kominka, gdzie złożyli kwiaty.

Dariusz Szymacha

Uroczystości 41. rocznicy  
pacyfikacji kopalni „Rudna”
Vi Bieg im. księdza Jerzego Gniatczyka rozpoczął dzień, w  którym wspo- 
minano wydarzenia sprzed 41 lat. uroczysta msza św, pochód i gala w cechow-
ni ZG „Rudna”. uroczystości zorganizowała Gmina Polkowice i kGHm Polska 
miedź S.A.
Kiedy przed laty milicja brutalnie 
spacyfikowała strajk górników na 
kopalni „Rudna”, strajkujący gór-
nicy, chcąc uniknąć ścigających ich 
milicjantów, schronili się w kościele 
Św. Barbary. Do zomowców, którzy 
szykowali się do wejścia do świątyni, 
wyszedł z  krzyżem ks. Jerzy Gniat-
czyk. Po rozmowach milicjanci od-
stąpili od zamiaru wtargnięcia do 
kościoła. Polkowiccy działacze po-
stanowili przed laty, że trzeba uho-
norować postawę księdza i  co roku 
organizują bieg dla uczczenia jego 
pamięci.

– To ważne wydarzenie nie tylko 
w  wymiarze sportowym, ale także 
w  wymiarze pamięci o  księdzu Je-
rzym Gniatczyku – mówi Łukasz 
Puźniecki, burmistrz Polkowic. – 
Oczywiście jest to też wyraz pamięci 
o wydarzeniach z grudnia 1981 roku, 
gdzie o wolną i solidarną Polskę jako 
pierwsi wypowiedzieli się górnicy 
Zakładów Górniczych „Rudna”. 
Urodziłem się miesiąc po tych wyda-

rzeniach. Należę więc do pokolenia, 
które nie było naocznym świadkiem 
tych wydarzeń. Pokolenie tamtą hi-
storię poznaje dzięki swoim rodzi-
nom: dziadkom, rodzicom. Jesteśmy 
bardzo wdzięczni za to, co udało się 
wtedy zbudować: ogromny funda-
ment wartości wolnej i  solidarnej 
Polski. Na tym fundamencie moje 
pokolenie może budować naszą rze-
czywistość – dodaje.

Bieg wygrał Siergiej Szewczenko, 
a  wśród kobiet triumfowała Alina 
Boszcuk. Najszybszym polkowicza-
ninem okazał się Arkadiusz Wach, 
a polkowiczanką Natalia Koszałko.
Po biegu, w kościele pw. Św. Barba-
ry odbyła się msza, która celebrował 
biskup legnicki Andrzej Siemieniew-
ski. Po mszy złożono kwiaty pod 
tablicą upamiętniającą wydarzenia 
z  1981 roku i  pod pomnikiem gór-
ników.
Uczestnicy uroczystości, w towarzy-
stwie orkiestry górniczej udali się 
z Rynku do kopalni „Rudna”, gdzie 
w  cechowni odbyła się uroczysta 
gala.
Rozpoczął ją koncert Orkiestry Gór-
niczej i  Chóru Górniczego, który 
został bardzo ciepło przyjęty przez 
obecnych na sali.
Po koncercie odczytano listy skiero-
wane do górników od najwyższych 
władz krajowych. List Marszałek 

Sejmu Elżbiety Witek odczytał Prze-
wodniczący Sejmiku Województwa 
Dolnośląskiego Andrzej Jaroch, 
a  list od Premiera Mateusza Mo-
rawieckiego szef jego gabinetu, 
Krzysztof Kubów. Prezes KGHM 
Polska Miedź S.A. Tomasz Zdzikot 
odczytał list od Jarosława Kaczyń-
skiego. Przemawiał także Łukasz 
Puźniecki, burmistrz Polkowic.
– Zapewniam, że gmina Polkowice 
będzie kustoszem tych wydarzeń, 
które mają na celu upamiętnienie 
tamtych dni. Bardzo się cieszę, że 
tak wspaniale układa się współpra-
ca ze Stowarzyszeniem Opozycji 
Antykomunistycznej Zagłębia Mie-
dziowego i że najważniejsze uroczy-
stości mają miejsce właśnie w Polko-
wicach – mówi burmistrz Polkowic. 
– Wśród Honorowych Obywateli 
Miasta znaleźli się przedstawiciele 
kombatantów wydarzeń z  tamtych 
czasów. Jako burmistrz Polkowic je-
stem z was dumny – podkreśla.
Kilkudziesięciu uczestników wyda-
rzeń z grudnia 81’ zostało odznaczo-
nych medalami i  odznakami. Kiedy 
je odbierali, na ich twarzach malo-
wało się wielkie wzruszenie. Uro-
czystości zamknął panel dyskusyjny, 
kilku uczestników pacyfikacji wspo-
minało tamte wydarzenia i  dzieliło 
się swoimi wrażeniami.

Dariusz Szymacha

Tomasz  
Zdzikot

PREZES  
KGHM POLSKA MIEDŹ S.A.

Rocznica Pacyfikacji Za-
kładów Górniczych Rudna 
to dla całej naszej społecz-
ności szczególne wyda-
rzenie. Brutalnie stłumio-
na akcja górników była 
największym na Dolnym 
śląsku protestem ludzi, 
którzy chcieli wolności 
dla swojej ojczyzny. od-
dajemy hołd bohaterom, 
którzy pokazali swoją 
siłę, odwagę i  miłość do 
kraju. Sprzeciwili się ko-
munistycznemu reżimowi 
i  z  narażeniem zdrowia 
i życia stanęli przeciw ów-
czesnej władzy. Bez od-
wagi i poświęcenia górni-
ków z  kGHm nie byłoby 
dziś wolnej i  suwerennej 
Polski. 
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oGŁoSZeniA DRoBne

SPRZEDAM
Pompa ciepła Galmet 10KW ze 

zbiornikiem na wodę i buforem. Nowa 
zapakowana fabrycznie. Cena 25000 zł. 

669 392 683

Mieszkanie trzypokojowe o powierzchni 
55,4 m², usytuowane na dziesiątym 
piętrze w wieżowcu. Do mieszkania 
przynależy komórka na półpiętrze 

o powierzchni 3,56 m² oraz piwnica 
o powierzchni 1,5 m² 668 426 511

Działkę ogrodową na ROD „Barbarka”, 
o powierzchni 300 m² do własnej 

aranżacji. Murowana altana z toaletą. 
Działka wraz z wyposażeniem, jak: duży 

stół + 6 krzeseł, basen, kosiarka, 
trampolina, huśtawka itd. Blisko osobne 
wejście od ul. Babisza. Cena: 30 tys. zł. 

505 163 996

Dom dwurodzinny w Krobi z garażami 
z przeznaczeniem na warsztat z węzłem 

sanitarnym. Część domu wykończona 
(góra nad warsztatem powierzchnia około 

80 m²) - do zamieszkania od zaraz. 
Warsztat wykończony. Druga część domu 

w surowym stanie , zrobiona elektryka 
i część hydrauliki . Działka o powierzchni 

608 m kw. Możliwa zamiana na dom, 
mieszkanie w Polkowicach lub w okolicy. 
Rozważę każdą propozycję. 604 477 221 

Komplet 4 opon zimowych, BARUM 
POLARIS 5 215/60/R16 HXL - używane 1 
sezon na stalowych felgach - cena 599 zł. 

695 474 770 

Sprzedam duży garaż na ul. Kolejowej 
w Polkowicach . Garaż o powierzchni 30 

m2 w całości podpiwniczony wraz 
z kanałem o tej samej powierzchni 30 m2 . 

668 426 511 

Mieszkanie 3 pokojowe, ul. Kolejowa, 
I piętro, 50,8 m² + piwnica, łazienka, 
kuchnia, osobno WC. 507 126 941 

Działkę budowlaną, 16,4 a przy ul. 
Przemkowskiej w Polkowicach. 

781 459 418 

Sprzedam działkę o powierzchni 1,174 a, 
łąka i las, Polkowice Dolne, działka nr 765. 

781 459 418 

Mieszkanie 1 pokojowe, powierzchnia 29 
m² przy ul.Wołodyjowskiego 

w Polkowicach, 1 piętro, niski czynsz, do 
remontu. 607 212 252

Sprzedam lub zamienię mieszkanie na ul. 
Ociosowej 60m IV piętro 3 pokoje na 

mniejsze do 2 piętra. 728 580 666 

Polkowice, mieszkanie własnościowe 63,2 
m², 4 pokoje, po remoncie, cicha 

spokojna okolica, sprzedam -340 tys. zł. 
608 533 159 

Sprzedam łóżko rehabilitacyjne, prawie 
nowe w bardzo dobrym stanie w pełni 

elektryczne oraz materac 
przeciwodleżynowy pneumatyczny. Cena 

1700 zł. 695 194 371 

Sprzedam działkę ogrodowa ROD 
w Polkowicach, o powierzchni 350 m do 

własnej aranżacji. Murowana altana 
z toaletą, basen, grill murowany, wejście 

od strony basenów. Na działce rosną, 
maliny jeżyny, brzoskwinie, winogrona, 

jabłka. Cena 39 tys. zł. do negocjacji. 
505 361 870 lub 500 057 226 

Sprzedam (bez pośredników) mieszkanie 
własnościowe na ul. Ociosowej. 77 m², 1 

piętro, 3 pokoje, duży ładny balkon. 
Przyjemna, zielona okolica. 601 347 965 

 Mieszkanie własnościowe z księgą 
wieczystą w Polkowicach 47 m², I piętro. 

730 014 694 

 Sprzedam aparat słuchowy prawy, 
używany tylko chwilę, z aktualnym 

przeglądem na gwarancji, cena 450 zł. 
695 194 371 

 Polkowice, ul. Akacjowa, dom o pow. 
całkowitej 150 m², na działce 3,65 a, garaż, 

3 pokoje, salon, kuchnia, bardzo cicha 
i spokojna okolica - sprzedam - cena 475 

000 zł do negocjacji. 506 145 545 

Polkowice ul. Kmicica, 2 pokojowe 
mieszkanie własnościowe 44,30 m², 3 

piętro, z balkonem i piwnicą, po remoncie 
- sprzedam. Cena 221000 zł. 506 145 545 

Auto HYUNDAI i30, rok 2010, poj. 1400 
cm 3, benzyna, moc 109 km , przebieg 

224 000 km, stan dobry, cena 14 500 zł - 
do negocjacji. 695 474 770 

Sprzedam łąkę 1,25 ha, wieś Jabłonów. 
Cena do uzgodnienia 665 960 099 

Mieszkanie własnościowe 63,2 m² 4 
pokoje po remoncie, cicha spokojna 

okolica. 608 533 159 

 Duże mieszkanie bezczynszowe na 
terenie gminy Grębocice. 605 406 047 

 Mieszkanie przy ul. Ociosowej, 47 m², 2 
pokoje, III piętro. Cena 205 000 zł. 

668 543 192 

 Mieszkanie, 2 pokojowe o pow. 51,22 m2, 
w pełni umeblowane, na parterze przy ul. 

Legnickiej w Polkowicach. 697 740 329 

USŁUGI 
Minikoparka - wykopy fundamentowe, 
ogrodzeniowe, wodno-kanalizacyjne, 
kable, równanie terenu. 500 001 992

Wywiozę gałęzie, trawy, kompostowniki 
z działki. Podetnę drzewka, skoszę trawę, 

przekopię. 609 249 127

Wywiozę stare lub niepotrzebnie meble, 
łóżka, lodówki, pralki itd. z mieszkania, 

piwnicy, garażu. Przygotuję mieszkanie do 
sprzedaży, remontu - zrywanie wykładzin, 
tapet, paneli, wywiozę gruz. Sprzedajesz 

mieszkanie albo przeprowadzasz się 
dzwoń - przewieziemy i zniesiemy. 

604 477 221

Przeprowadzki, szybko, sprawnie - TANIO. 
604 477 221

PLUSKWY, KARALUCHY itp. to nie 
problem. BOMBA i po problemie. 

514 475 151

 Wywiozę gruz po remoncie i resztki 
materiałów. Podstawię auto na gruz. 
Przygotuję mieszkanie do remontu. 

609 249 127

Usługi w zakresie: szpachlowania, 
malowania, podwieszania sufitów,tynki 

zewnętrzne natryskowo, i ogólna 
wykończeniówka. 697 906 451

Usługi remontowe mieszkań i domów. 
694 456 918

Doświadczony budowlaniec: drobne 
remonty mieszkań. Polkowice i okolice. 

517 151 647

Detetyw Polkowice, detektyw.
polkowice@op.pl 782 145 443

Archiwizacja, kopiowanie wszystkich 
rodzajów kaset wideo na pendrive, CD, 

DVD i dysk. Zgrywanie klisz foto 
i slajdów na DVD. Nagrywanie filmów 

z życzeniami na wesela, 18-tki. 
664 687 458

Korepetycje z matematyki, wszystkie 
poziomy, udziela nauczyciel. 606 408 389

KUPIĘ 
Kupię działkę rekreacyjną nad jeziorem 

Boszkowo. 782 142 508

Garaż w Polkowicach na ul. Kolejowej. 
724 892 443

Busa - może być do remontu, do 10 tys. 
zł, mieszkanie do drugiego piętra 
w Polkowicach, Lubinie, Głogowie. 

Lawetę lub przyczepkę samochodową. 
Kupię auto do 10 tys. zł sprawne, 
uszkodzone lub powypadkowe. 

Rozważę każdą propozycję.  
604 477 221

Gospodarstwo rolne, ciągnik rolniczy, 
ziemię. Polkowice i okolice, motor, 

motorower do 1000 zł, sprawny lub 
uszkodzony, auto stare, powypadkowe, 

uszkodzone lub sprawne do 5 tys. zł. 
Gotówka od ręki. Kupię ziemię. Polkowice 

i okolice. Dojazd do klienta. Najlepsza 
cena. 609 249 127

Maszyny rolnicze sprawne lub 
uszkodzone. Odbiorę osobiście. Kupię 

garaż w Polkowicach. 604 477 221

Kupię garaż na ul. Wołodyjowskiego lub 
ul. 11 Lutego. 721 390 385

ZAMIENIĘ 
 Własnościowe mieszkanie 4-pokojowe na 

parterze na 2-pokojowe, do 1. piętra. 
Mile widziane os. Gwarków. 665 986 127

Zamienię mieszkanie 2 pokojowe przy ul. 
Moniuszki, mieszkanie 52m2, ciepłe, 

słoneczne, do mieszkania przynależy 
piwnica. Zamienię na większe minimum 3 

pokoje TBS, komunalne, spółdzielcze. 
575 442 313

 amienię mieszkanie 2-pokojowe 
spółdzielczo-własnościowe na większe. 

501 665 804

Mieszkanie własnościowe Polkowice, ul. 
Dąbrowskiego 14/10 III piętro zamienię 

na mieszkanie również własnościowe do 
35 m2 do I piętra. 607 083 665

WYNAJMĘ 
Wynajmę mieszkanie 3 pokojowe, 64 m2 
w Polkowicach, ul. Paderewskeigo. Cena 

2200 + opłaty. 735 285 362

Do wynajęcia 3-pokojowe, rozkładowe 
mieszkanie w Polkowicach przy ul. 

Kolejowej, osobno łazienka i WC, drugie 
piętro, 50,6 m2. Cena 1000 zł plus 

opłaty około 600 zł.  
880 384 185

Do wynajęcia mieszkanie 2 pokojowe 
w Polkowicach przy ul. Kmicica (3 piętro, 

44m2) 608 893 565

Pokój duży do wynajęcia 900 zł, mały 700 
zł, Polkowice. 723 507 041

Wynajmę lokal handlowo-usługowy 
w Polkowicach przy ul. 3 Maja 

o powierzchni 25 m2. Cena 1200 zł/mies. 
503 418 174

INNE
POGOTOWIE KRAWIECKIE,  os. Polanka. 

506 755 687

O odpadach problemowych słów kilka
na co dzień wytwarzamy różnego rodzaju odpady komunalne w naszych go-
spodarstwach domowych. Segregacja podstawowych pięciu frakcji, czyli pa-
pieru, tworzyw sztucznych, szkła, bioodpadów i  odpadów zmieszanych, nie 
sprawia nam już trudności. Jednak w przypadku odpadów problemowych, tj. 
gabarytów, elektroodpadów, gruzu budowlanego, opon, nadmiaru odpadów 
zielonych itd., mieszkańcy nadal mają wątpliwości.
W  celu ułatwienia mieszkańcom 
bieżącego pozbywania się odpadów 
problemowych, Związek Gmin Za-
głębia Miedziowego zapewnił funk-
cjonowanie Punktów Selektywnego 
Zbierania Odpadów Komunalnych. 
Na terenie Związku aktualnie funk-
cjonują trzy PSZOK-i:
• w Polkowicach,  
przy ul. Działkowej 18, 
Godziny otwarcia.
poniedziałek-piątek 12.00-18.00
sobota 10.00-15.00
• w Radwanicach,  
przy ul. Stolarskiej 6,
Godziny otwarcia.
wtorek 12.00-18.00 
czwartek 12.00-18.00
sobota 10.00-18.00
• w Grębocicach,  
przy ul. Spółdzielczej 34A,
Godziny otwarcia.
wtorek, czwartek, piątek 14.00-18.00

środa 9.00-13.00
sobota 10.00-14.00
Planowana jest budowa trzech kolej-
nych punktów: w  gminie Przemków, 
gminie Gaworzyce oraz gminie Cho-
cianów. PSZOK-i w Przemkowie i Koź-
licach, zgodnie z  planami, powstaną 
i zostaną oddane do użytku w 2023 r.
Mieszkańcy Związku Gmin Zagłę-
bia Miedziowego mogą dowolnie 
korzystać z każdego z trzech dostęp-
nych PSZOK-ów, bez względu na 
to, w  której gminie członkowskiej 
zamieszkują. W Punktach Selektyw-
nego Zbierania Odpadów Komu-
nalnych można oddać m.in. zepsutą 
lodówkę, telewizor, starą szafę, rower 
i inne gabaryty, zużyte opony, odpady 
budowlane, przycięte gałęzie, sko-
szoną trawę, leki, świetlówki, baterie 
i  akumulatory, farby, tekstylia, po-
pioły i wiele innych odpadów komu-
nalnych. Co najważniejsze, odpady 
przyjmowane są od mieszkańców 

nieodpłatnie, w  ramach ponoszo-
nej comiesięcznej opłaty za gospo-
darowanie odpadami. 
Z  myślą o  mieszkańcach, 
którzy nie mają moż-
liwości zawiezienia 
swoich odpadów 
do PSZOK, Zwią-
zek Gmin Zagłę-
bia Miedziowe-
go udostępnił 
płatną usługę 
dodatkową po-
legającą na od-
biorze odpadów 
wielkogabaryto-
wych i  elektrood-
padów spod domu. 
W  zależności od ilości ga-
barytów, za taką usługę trzeba 
zapłacić 60 zł, jeśli odpady zostaną 
odebrane luzem lub 370 zł za odbiór 
odpadów w  kontenerze o  poj. 7m3. 
Ponadto mieszkańcy mogą skorzy-

stać z usługi 
podstawie-

nia i  odbioru 
kontenera na 

odpady budow-
lane i  rozbiórkowe 

oraz na odpady zielo-
ne. Usługi można zamówić 

w  Polkowickiej Dolinie Recyklingu. 
Więcej informacji można uzyskać 
pod nr tel.: 76 847 91 30 lub mailowo: 
bok@pdr-eko.pl.

W związku ze zwiększoną dostępno-
ścią PSZOK-ów oraz funkcjonującą 
usługą dodatkową, które umożliwia-
ją bieżące pozbywanie się odpadów 
problemowych, akcyjna zbiórka od-
padów wielkogabarytowych i  elek-
troodpadów tzw. „wystawka” odbyła 
się w 2022 r. po raz ostatni. Od roku 
2023 „wystawki” nie będą już orga-
nizowane.

Nadesłane przez ZGZM

Z oStAtnieJ cHWili    Z oStAtnieJ cHWili    Z oStAtnieJ cHWili    Z oStAtnieJ cHWili    Z oStAtnieJ cHWili
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AktuAlności

Pomysły i odpowiedzialność
odbyła się inauguracyjna sesja młodzieżowej Rady Gminy. Podczas spotkania wybrano przewodniczącego i jego dwóch zastępców. 
Rada to organ doradczy burmistrza Polkowic. – Zachęcam radnych młodzieżowych do zgłaszania nowych rozwiązań, ale też do wzię-
cia odpowiedzialności za te zmiany – powiedział podczas sesji burmistrz Polkowic, Łukasz Puźniecki. 

To druga kadencja Młodzieżowej 
Rady Gminy (MRG). Pierwsza  trwa-
ła od 2019 do 2022 roku. Burmistrz 
Polkowic powołał radę jako ciało do-
radcze w sprawach istotnych dla mło-
dego pokolenia polkowiczan. 
– Głos młodzieży jest bardzo ważny 
i ma istotny wpływ na losy naszej małej 

wspólnoty. Gratuluję wszystkim kan-
dydatom i  tym spośród nich, którzy 
otrzymali mandaty radnych młodzie-
żowych i będą mieli udział w procesie 
decyzyjnym na rzecz naszej gminy. 
Życzę, aby tę trudną misję realizowali 
z pasją i oddaniem – mówi burmistrz 
Polkowic, Łukasz Puźniecki.

Podczas inauguracyjnej sesji MRG 
drugiej kadencji, radni wybrali spo-
śród siebie prezydium. Podczas taj-
nego głosowania na przewodniczące-
go rady wybrano Jakuba Bryla. Jego 
zastępcami zostali Oskar Jurkowski 
i Zuzanna Stawnicza. Jakub Bryl za-
pewnił, że wie, czego od rady oczeku-
je polkowicka młodzież. 
– Na początek chciałbym się zająć 
miejscem dla młodzieży. Chciałbym 
również poprawić komunikację 
miejską do Chocianowa, bo ucznio-
wie z  Polkowic i  Chocianowa mają 
ten dojazd utrudniony. To samo do-
tyczy Lubina. Chciałbym także, aby 
w Polkowicach powstała karta mło-
dego mieszkańca, która gwaranto-
wałaby zniżki dla młodych ludzi, na 
przykład do Aquaparku, na siłow-
nię czy latem na Grzybka – wylicza  
Jakub Bryl.
Gratulując wyboru na przewodni-
czącego i  jego zastępców, burmistrz 

Polkowic przywołał cele, jakie mu 
przyświecały, kiedy inicjował działal-
ność rady. 
– Młodzież ma tę cechę, że chce 
zmieniać rzeczywistość. Właśnie po 
to w tej kadencji powołałem Młodzie-
żową Radę Gminy, aby punkt widze-
nia młodzieży na nasze wspólne spra-
wy był brany pod uwagę i traktowany 
bardzo serio. Dlatego zachęcam rad-
nych Młodzieżowej Rady Gminy do 
proponowania nowych rozwiązań, 
ale też do wzięcia odpowiedzialno-
ści za te zmiany – zaznacza włodarz  
Polkowic. 
Obecna rada została wyłoniona 
w  wyborach, które odbyły się 16 li-
stopada. Do rywalizacji o  głosy wy-
borców zgłosiło się 29 kandydatów. 
Zgodnie ze statutem Młodzieżowej 
Rady Gminy druga kadencja potrwa 
do 2025 roku.

Roman Tomczak

Krzysztof  
Kaczanowski

DYREKTOR WYDZIAŁU  
PROMOCJI, TURYSTYKI  

I KOMUNIKACJI SPOŁECZNEJ

W  demokracji niezwy-
kle ważne, o ile nie naj-
ważniejsze, jest to, aby 
każda osoba, każda 
grupa społeczna były 
reprezentowane. W Ser-
cu Zagłębia miedzio-
wego dajemy tę moż-
liwość. młodzieżowa 
Rada Gminy Polkowice 
rozpoczęła drugą ka-
dencję. Zaangażowanie 
młodych ludzi i  ich chęć 
uczestniczenia w  życiu 
publicznym polkowic-
kiego samorządu po-
kazują, że utworzenie 
tego ciała doradczego 
przez burmistrza Polko-
wic było bardzo celnym 
ruchem. Wierzę, że mło-
dzi radni będą z  dumą 
wykonywać powierzo-
ne im mandaty. liczę na 
to, że wniosą powiew 
świeżości, pomysły, jak 
i chęć ich realizacji.
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Świąteczne Polkowice

Rodzinnie – wśród  
współpracowników  
i przyjaciół
tradycja spotkań wigilijnych na dobre zagościła w stowarzyszeniach, spółkach 
gminnych czy w miejscach, gdzie przez cały rok świadczone są usługi dla ludno-
ści. Zbliżające się święta Bożego narodzenia są wtedy okazją do dzielenia się 
opłatkiem i śpiewania kolęd w gronie współpracowników i przyjaciół.
To chyba jedyne Święta, które świą-
teczną atmosferą wypełniają nie tylko 
nasze domy, ale także przestrzeń pu-
bliczną. Spotkania w blasku choinki, 
przy stołach zastawionych postnymi 
potrawami, przy jasełkach odgrywa-
nych przez dzieci – to od wielu lat sta-
ły element zakładowych spotkań oraz 
wigilii organizowanych przez różne-
go rodzaju stowarzyszenia. 
– Bardzo się cieszę z tych spotkań, bo 
panuje na nich prawdziwie rodzinna, 
świąteczna atmosfera – mówi bur-
mistrz Polkowic, Łukasz Puźniecki. 
– To także najlepszy dowód na to, że 
pracownicy czy wolontariusze na co 
dzień przebywający w tych miejscach 
czują się w  nich dobrze, a  to z  kolei 
przekłada się na atmosferę w  pra-
cy przez cały rok – uważa włodarz  
Polkowic.
Bardzo często na te spotkania zapra-
szani są księża naszych parafii. Jeśli 
jest taka możliwość, rozdawane są 

symboliczne prezenty. Zawsze jed-
nak najbardziej wzruszającym ele-
mentem takich wigilii jest łamanie się 
opłatkiem i wspólne śpiewanie kolęd 
i pastorałek. 
Przedświąteczne, choć już w  nazwie 
wigilijne spotkania, odbyły się już 

m.in. w Świetlicy Środowiskowej przy 
Szkole Podstawowej nr 4 w  Polko-
wicach, w  Uniwersytecie Trzeciego 
Wieku, działającym na Uczelni Jana 
Wyżykowskiego, czy w Polkowickim 
Centrum Usług Zdrowotnych. Swoje 
wigilie świętowali także pracowni-

cy Polkowickiej Doliny Recyklingu, 
a także Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Planowane są kolejne. Ostatnie – na 
koniec stycznia.

Roman Tomczak
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Beata  
Kulikowska
RADNA RADY MIEJSKIEJ  

W POLKOWICACH

Z okazji zbliżających 
się świąt Bożego na-
rodzenia życzę miesz-
kańcom naszej gminy 
przede wszystkim zdro-
wia i czasu spędzonego 
w gronie najbliższych. 
niech w ten świąteczny 
czas zagoszczą u Pań-
stwa radość i ciepło. 
niech króluje świątecz-
na tradycja, niech roz-
brzmiewają wspólnie 
śpiewane kolędy i niech 
nie zabraknie przy stole 
miejsca dla zbłąkanego 
wędrowca. Składam 
także Państwu najser-
deczniejsze życzenia 
noworoczne. niech ten 
zbliżających się 2023 
rok będzie dla państwa 
bogaty w same dobre 
zdarzenia. niech przy-
niesie Państwu wiele 
zdrowia oraz spełnie-
nie wszelkich marzeń 
i oczekiwań. Do siego 
roku!
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Płomień pojednania w Polkowicach
Grupa harcerek i druhen z głogowskiego hufca przyniosła do polkowickiego ratusza „Betlejem-
skie światełko Pokoju”. to tradycyjny znak, że Boże narodzenie zbliża się wielkimi krokami. czas 
też, by zatrzymać się na chwilę, oddać refleksji, powstrzymać złość i gniew. Zażegnać polityczne 
spory. Betlejemskie światełko to znak pokoju, poświadczenie wzajemnego zrozumienia i symbol 
pojednania między narodami.
Od trzydziestu lat skauci z całej 
Europy, a  wśród nich harcerki 
i  harcerze ZHP przynoszą lam-
piony z  Betlejemskim Świateł-
kiem Pokoju do parafii, szkół, 
szpitali, urzędów i  domów. 
W  ten sposób dzielą się rado-
sną nowiną i krzewią największe 
uniwersalne wartości brater-
stwa i pokoju.
– Jest to dla nas ogromna radość 
i wyróżnienie, że możemy przeka-
zywać dalej Betlejemskie Światło 
Pokoju, szczególnie w takich cza-

sach, jakie zastają nas dzisiaj. Po-
kazujemy młodszym pokoleniom, 
że tradycja jest wśród nas – mówi 
Katarzyna Cirko, drużynowa gło-
gowskiego hufca z  22. drużyny 
harcerskiej „Strażnicy Ognia”.
Tradycyjnie, światełko zawitało 
w polkowickim ratuszu, w którym 
harcerki przywitał burmistrz Łu-
kasz Puźniecki.
– To bardzo miła wizyta. Harcerze 
przynoszą wraz z tym światełkiem 
również hasło towarzyszące tego-
rocznej akcji, czyli „Światło dla 

Ciebie”. Bardzo się cieszę z  tej 
wizyty, bo ona też przynosi wraz 
z  tym światełkiem życzenia dla 
wszystkich mieszkańców naszej 
gminy i  powiatu polkowickiego. 
Życzenia zdrowych i  pogodnych 
świąt. I  takie też życzenia będę 
przekazywał mieszkańcom wraz 
z tym światełkiem – mówi Łukasz 
Puźniecki, burmistrz Polkowic.
Harcerki, które spotkały się z sze-
fem polkowickiego samorządu 
to mieszkanki gminy Polkowice. 

Grupy ZHP Głogów działają przy 
Szkole Podstawowej nr 4.
– Zainteresowanie harcerstwem 
jest duże. Młodzież potrzebuje 
takich właśnie wartości, by wrócić 
do korzeni. Nie zawsze wifi i  In-
ternet w tym wypadku wygrywają 
– mówi Agnieszka Swereda, dru-
żynowa piątej gromady zuchowej 
„Włóczykije”.

DRM

Choinka udekorowana
Polkowicki ratusz tętnił dziecięcym gwarem. uczniowie ze Szkoły Podstawowej nr 3 w Polkowi-
cach wzięli udział w ubieraniu żywej choinki, która znajduje się w holu urzędu. W jej dekorowaniu 
pomagał także burmistrz Polkowic.

Jeśli ubieranie choinki, to nie mo-
gło obyć się bez śpiewania świą-
tecznych piosenek. Głośne śpiewy 
dzieci towarzyszyły przy zawiesza-
niu papierowych łańcuchów, anioł-
ków, bałwanków, bombek, aniel-
skich skrzydełek oraz gwiazdek
– Do świąt zostało kilka dni, naj-
wyższy więc czas, aby ozdobić 
bożonarodzeniowe drzewko w ra-
tuszu. Przystrajanie choinki to 
jedna z  najpiękniejszych tradycji 
Świąt Bożego Narodzenia – mówi 
Łukasz Puźniecki, burmistrz Po-
lkowic. – Dziękuję dzieciom za 
własnoręcznie wykonane ozdoby, 
które nadają naszej choince wy-
jątkowy wygląd – podkreśla.

– Dziękuję za zaangażowanie 
wszystkim uczniom i wychowaw-
com klas 0-3. To oni przygotowali 
te przepiękne ozdoby. Choinka 
ma niepowtarzalny wygląd. Pięk-
nie przystrojone drzewko przez 
uczniów klasy 2a, można podzi-
wiać na parterze budynku urzędu, 
do czego serdecznie zapraszam 
– mówi Adriana Ciupka, dyrektor 
Szkoły Podstawowej nr 3 w  Po-
lkowicach.
Teraz choinka cieszy oko wszyst-
kich bywalców polkowickiego ra-
tusza i umila czas oczekiwania na 
święta.

Martyna Szylko

Świąteczne Polkowice

fo
t. 

r.
 to

M
CZ

AK
fo

t. 
r.

 to
M

CZ
AK

fo
t. 

M
. s

ZY
lK

o

fo
t. 

M
. s

ZY
lK

o

gr
Af

iK
A:

 M
. s

ZY
lK

o

życzy



www.polkowice.eu  fb.com/polkowice10
22.12.2022

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia pragnę złożyć wszystkim 
mieszkańcom gminy Polkowice życzenia zdrowych, spokojnych, szczęśliwych, pełnych 
wzajemnej życzliwości i miłości chwil przy wigilijnym stole. Skupmy się na tym, co nas 
łączy, a nie dzieli. Niech nikt z nas nie pozostanie sam w te święta, które są okazją do 
pogłębienia wspólnoty i pogodzenia się w rodzinie oraz w społeczeństwie. Wierzę, że 
Święta Bożego Narodzenia i Nowy Rok będą okazją do odpoczynku, refleksji, oraz 
dadzą nam siłę w pokonywaniu wyzwań czekających nas w przyszłym 2023 roku.

   Celem świętowania Bożego Narodzenia jest spotkanie  
  z Bożym Dzieckiem, rodzącym się dla całej ludzkości i dla mnie. Pra-
gnąc dobrze przeżyć ten wyjątkowy czas, spotkajmy się z rodziną, odpocznijmy, ob-
darzmy się prezentami. Ta święta noc może nas uczynić lepszymi niż jesteśmy. To od 
nas zależy, czy Bogu odpowiemy. Nie mów, że jesteś niegodny i nędzny, abyś mógł 
zostać podźwignięty. Właśnie takich ludzi Chrystus pragnie podnieść na duchu. Po to 
przyszedł na świat w stajence i przeżył swą pierwszą noc na świecie w towarzystwie 
bydląt. Pozdrawiam i błogosławię mieszkańcom gminy.

   Wszystkim mieszkańcom życzę Świąt wypełnionych radością 
i miłością, niosących spokój i odpoczynek. Natomiast Nowy Rok niech będzie rokiem 
spełniającym wszelkie marzenia, pełnym optymizmu, wiary, szczęścia i powodzenia.

   Niech Wasze serca wypełnią się pokojem i wiarą w lepsze ju-
tro. Niech Wasze wątpliwości zostaną zastąpione duchem nadziei i otuchą. Pielęgnuj-
cie wspólnie wspaniałe wspomnienia, twórzcie razem najlepsze marzenia i czyńcie 
wszystko, by je spełniać. Wesołych Świąt, spędzonych w radości i spokoju. Niech świat 
staje się coraz lepszy, a zmienianie świata zacznijmy od siebie.

   Klub sportowy Armia Polkowice życzy wszystkim czytelnikom 
Gazety Polkowickiej spokojnych i radosnych Świąt Bożego Narodzenia. Spełnienia 
wszystkich marzeń, oraz doprowadzenia wszystkich, ale to wszystkich, noworocznych 
postanowień do ich realizacji!

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia życzę Państwu w imieniu 
własnym i radnych naszego klubu wyjątkowych chwil spędzonych w rodzinnym gronie 
oraz pomyślności i nadziei na każdy dzień Nowego 2023 Roku.

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia życzę zdrowia, spokoju  
      i radości pracownikom i studentom Uczelni Jana Wyżykowskiego, 
słuchaczom Polkowickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku i Uniwersytetu Dziecięcego 
oraz wszystkim mieszkańcom gminy Polkowice. Życzę także, aby Nowy Rok przyniósł 
ciekawe wyzwania, wiele sukcesów oraz pole do rozwoju, a codzienna praca i nauka 
niech dają dużo satysfakcji i zadowolenia.

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia oraz zbliżającego się No-
wego roku składam Państwu życzenia wszelkiej radości, nadziei i spełnienia marzeń. 
Wszelkiej pomyślności w nadchodzącym roku! Wspólnie z pracownikami Polkowickie-
go Centrum Usług Zdrowotnych życzymy Państwu dużo zdrowia i pogody ducha.

   Pełnych ciepła, spokoju i radości Świąt Bożego Narodzenia 
oraz zdrowia, pomyślności i sukcesów w nadchodzącym Nowym 2023 Roku.

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia pragnę życzyć wszystkim 
niezwykłych wrażeń niezapomnianych oraz cudownych chwil, aby te Święta a także 
nadchodzący Nowy Rok upływał wam w harmonii i zadumie by nigdy nie zabrakło 
wam ciepła drugiej osoby, a każdy dzień był pełen niezapomnianych chwil.

treść życZeń publikowana w oryginale
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Szanowni Państwo, drodzy 
mieszkańcy gminy Polkowice! 
Z  okazji zbliżających się świąt 
Bożego narodzenia składam 
Wam najserdeczniejsze życzenia 
zdrowia oraz szczęścia. Życzę 
wielu wspaniałych chwil spędzo-
nych w gronie rodziny, przyjaciół 
i bliskich. niech wigilijny stół jed-
noczy nas oraz łączy, a  wspól-
ne śpiewanie kolęd przypomi-
na o  naszych pięknych polskich 
tradycjach, które przekazujemy 
sobie z  pokolenia na pokolenie. 
niech święta narodzenia Pań-
skiego będą czasem, w  którym 
będzie towarzyszyć nam wszyst-
kim radość z dobra, które otrzy-
mujemy i z dobra, którym dzie-
limy się z  innymi. niech będzie 
to także czas odpoczynku spo-
kojnego, bezpiecznego, spędza-
nego wśród najbliższych. A  na 
zbliżający się nowy, 2023 rok, 
życzę wszystkim, aby był on pe-
łen osobistych zwycięstw i  suk-
cesów, spełnionych pragnień 
oraz oczekiwań, i  aby zrealizo-
wały się wszelkie Państwa plany 
oraz marzenia. na zbliżający się 
nowy Rok przyjmijcie Państwo 
także życzenia zdrowia, rodzin-
nego szczęścia i dostatku. niech 
wzajemna życzliwość i  uprzej-
mość pomagają nam iść przez 
życie ze spokojem i  pogodą du-
cha. Do siego roku!

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia życzę Państwu w imieniu 
własnym i radnych naszego klubu wyjątkowych chwil spędzonych w rodzinnym gronie 
oraz pomyślności i nadziei na każdy dzień Nowego 2023 Roku.

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia życzę zdrowia, spokoju  
      i radości pracownikom i studentom Uczelni Jana Wyżykowskiego, 
słuchaczom Polkowickiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku i Uniwersytetu Dziecięcego 
oraz wszystkim mieszkańcom gminy Polkowice. Życzę także, aby Nowy Rok przyniósł 
ciekawe wyzwania, wiele sukcesów oraz pole do rozwoju, a codzienna praca i nauka 
niech dają dużo satysfakcji i zadowolenia.

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia oraz zbliżającego się No-
wego roku składam Państwu życzenia wszelkiej radości, nadziei i spełnienia marzeń. 
Wszelkiej pomyślności w nadchodzącym roku! Wspólnie z pracownikami Polkowickie-
go Centrum Usług Zdrowotnych życzymy Państwu dużo zdrowia i pogody ducha.

   Pełnych ciepła, spokoju i radości Świąt Bożego Narodzenia 
oraz zdrowia, pomyślności i sukcesów w nadchodzącym Nowym 2023 Roku.

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia pragnę życzyć wszystkim 
niezwykłych wrażeń niezapomnianych oraz cudownych chwil, aby te Święta a także 
nadchodzący Nowy Rok upływał wam w harmonii i zadumie by nigdy nie zabrakło 
wam ciepła drugiej osoby, a każdy dzień był pełen niezapomnianych chwil.

   Mieszkankom i Mieszkańcom naszej gminy życzę spokojnych, 
szczęśliwych i radosnych Świąt Bożego Narodzenia. Życzę, aby ten szczególny czas 
był wypełniony rodzinnym ciepłem, pozytywną atmosferą, i wzajemną życzliwością. 
Życzę Państwu wszelkiej pomyślności w nadchodzącym Nowym Roku, aby wszystko 
to, co dobre, piękne i ważne znalazło miejsce w życiu każdego z nas.

   W święta Bożego Narodzenia życzę Wszystkim aby Boża  
    Dziecina narodziła się w każdym z Nas. To czas radości miłości i 
szczęścia. To czas wybaczania sobie wzajemnie. Czas podawania ręki na zgodę. 
Czas dzielenia się opłatkiem. Święta to czas pamiętania o osobach samotnych, jak i 
słabszych. Wszystkim życzę radosnego i pogodnego świętowania. Błogosławionych 
świąt Bożego Narodzenia.

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia składam wszystkim miesz-
kańcom gminy Polkowice najserdeczniejsze życzenia zdrowia oraz szczęścia w Wa-
szych domach. Życzę, abyśmy w nadchodzące święta zapomnieli o troskach i doce-
nili czas w gronie rodziny. Sprawmy, aby wigilijny stół jednoczył nas i zbliżał, może 
bardziej niż kiedykolwiek, a wspólne przebywanie by przyniosło spokój, wytchnienie 
i radość. Każda chwila niech żyje własnym pięknem, a Nowy Rok obdaruje Was zdro-
wiem i szczęściem, niech również przyniesie spełnienie marzeń, a gdy się one już speł-
nią, niech dorzuci garść nowych, by nadały życiu sens.

   Święta Bożego Narodzenia, to niezwykle wyjątkowy czas, 
dlatego życzymy Wam marzeń spełnienia, niech nikt nie będzie smutny ani samotny, a 
w radość zamienią się wszystkie trudy i troski. Zdrowia oraz ciepła rodzinnego, udane-
go Sylwestra i roku do siego!

   Z okazji Świąt Bożego Narodzenia składam Państwu najser-
deczniejsze życzenia, czasu spędzonego w gronie rodzinnym, zdrowiu i pełni szczę-
ścia. Niech zbliżający się 2023 rok przyniesie optymizm i szczęście. Do zobaczenia na 
Hali podczas ligowych meczów, najbliższe spotkania już 21 i 28 grudnia.

treść życZeń publikowana w oryginale
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Najmłodsi świątecznie
Jasełka, kolędowanie, dekorowanie pierniczków czy wspólne ubieranie choin-
ki – najmłodsi mieszkańcy naszej gminy są doskonale przygotowani do Bożego 
narodzenia. o  świąteczną atmosferę dbają wszystkie, polkowickie placówki 
oświatowe. 
W Tarnówku po raz dziewiąty odbył 
się Regionalny Przegląd Kolęd i  Pa-
storałek, który z zaangażowaniem or-
ganizuje zamiejscowy oddział Przed-
szkola Miejskiej nr 5. 
– Chcemy kultywować polską tra-
dycję, ale i  umożliwić dzieciom pre-
zentację wokalnych umiejętności. 
– mówi organizatorka wydarzenia 
Sylwia Szanter z oddziału przedszkol-
nego w Tarnówku. – Placówki bardzo 
chętnie biorą udział w  tym przeglą-
dzie. W tym roku udział wzięło osiem 
przedszkoli, nie tylko z Polkowic, ale 
i z Rudnej czy Grębocic. Wszyscy do 
nas chętnie przyjeżdżają.
Co ważne, nie jest to konkurs. Nie 
ma tu miejsca na rywalizację, a wszy-
scy mali artyści na koniec otrzymują 
piękne statuetki i nagrody. 
Dużą atrakcją wydarzenia w  tym 
roku byli wyjątkowi Mikołaje i Miko-
łajki – motocykliści. 
– Ja mam laskę z  dzwoneczkiem, 
ale i  rózgę. Dzieci są jak najbardziej 
grzeczne, uśmiechnięte i  prawdo-
mówne. Rózgą nie ma kogo wysma-

gać – mówi Dariusz Prus, Mikołaj
-motocyklista z Tarnówka. 
Patronat honorowy nad przeglądem 
objął burmistrz Polkowic Łukasz 
Puźniecki. Sponsorami wydarzenia 
byli: KGHM Polska Miedź S.A  Od-
dział Zakład Hydrotechniczny, Miej-
sko-Gminna Biblioteka Publiczna 
w Polkowicach oraz Aquapark Polko-
wice. 

Świąteczny klimat zagościł także 
między innymi w  Przedszkolu Miej-
skim nr 3, gdzie dzieci dekorowały 

pierniczki oraz przygotowywały pięk-
ne, świąteczne rękodzieło. 
Przedszkolaki z  „szóstki” przygo-
towały natomiast jasełka, podczas 
których w  pięknych przebraniach 
opowiedziały historię Bożego Naro-
dzenia. 
Uroczysty koncert kolęd i pastorałek 
zorganizowało tradycyjnie Przed-
szkole Miejskie nr 2 „Słoneczko”. 
– Mali wykonawcy ponownie za-
chwycili wszystkich zebranych nie 
tylko talentem wokalnym, ale swoimi 
interpretacjami tradycyjnych kolęd 
i współczesnych pastorałek. Potwier-

Świąteczne Polkowice

Jak co roku, radny Robert Drobina zorganizował charytatywną 
akcję mającą wesprzeć jedną z polkowickich rodzin. uroczystość 
wręczenia paczek, chociaż skromna, wzbudziła łzy wzruszenia 
wśród obdarowanych.

Radny Robert Drobina we 
współpracy z  polkowickimi 
przedsiębiorcami i OPS w Po-
lkowicach, zaangażował się 
w akcję mającą na celu wspar-
cie najbardziej potrzebujących 
rodzin. W tym roku, do siedzi-
by OPS przy ul. Lipowej zawi-
tała rodzina pani Andżeliki.
– Miło mi gościć Panią An-
dżelikę i  jej dzieci – powie-
dział radny Robert Drobina. 
– Staraliśmy się spełnić ocze-
kiwania całej rodziny. Wiem, 
że potrzeby są znacznie więk-

sze, ale pomogliśmy jak tylko 
mogliśmy. Mam wielką satys-
fakcję z tego, widząc uśmiech 
na twarzach szczególnie dzie-
ci, a łzy wzruszenia, które za-
kręciły w oczach są dla mnie 
wielką nagrodą. Wiem czym 
jest taka pomoc i ile jest warta 
bo moim rodzicom podobnie 
pomagano – podkreślił.
Każde z  czworga dzieci do-
stało indywidualną paczkę. 
Kilkanaście innych zawierało 
prezenty, które przydadzą się 
całej rodzinie.

– Jestem zdania, że pomagać 
warto – twierdzi radny Ro-
bert Drobina. – Dostaliśmy 
mandat zaufania od lokalnej 
społeczności, nie tylko po 
to, żeby tworzyć prawo i bu-
dżet gminy Polkowice, ale 
też żeby pomagać ludziom 
potrzebującym. Dzięki po-
mocy OPS możemy dotrzeć 
do takich osób, a mnie cieszy 
to, że możemy im pomóc – 
dodał.

DeeS

Przedszkole Miejskie nr 3

Przedszkole Miejskie nr 2

Przedszkole Miejskie nr 6

dziły to gromkie brawa. Na zakończe-
nie tak mile spędzonego czasu przy-
szła pora na życzenia, które złożyła 

pani Krystyna Krzyżaniak, dyrektor 
przedszkola – mówi Elżbieta Kuświk 
z przedszkola nr 2.  DRM 

Przedszkole Miejskie nr 5

Robert Drobina
RADNY RADY MIEJSKIEJ  

W POLKOWICACH

Życzę Państwu Wiary, 
która odmieni nasze ser-
ca, nadziei, że jutro bę-
dzie lepsze, miłości, która 
przetrwa najgorsze mo-
menty w życiu. i Zdrowia, 
którego wszyscy potrze-
bujemy. Wesołych świąt 
Bożego narodzenia!

Otrzymali mikołajkowe dary
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Świąteczne Polkowice

„Boże Narodzenie”
W tym wielkim świątecznym zamieszaniu,  
Ktoś Cię szuka,
Cichutko, bez fanfar, do serca Twego puka.
By zamieszkać w Tobie i służyć Ci pomocą,
To Jezus, który rodząc się poruszył  
Betlejemską nocą.

Boży Syn w ubogiej stajence  
przyszedł na ten świat.
Przyniósł nam pokój i ratunek  
od naszych wad.
Miłością Wielką i miłosierdziem się kierował
Pojawił się niespodzianie,  
On Boży plan realizował.

Czy wiesz, że Jezus kocha Cię bezgranicznie
I przypatruje się twemu życiu ustawicznie?
Nie tylko wzgardzenie na ziemi, zniósł   
dla Ciebie
Również i umarł składając na ofiarę,  
samego Siebie.

Byś Ty mógł w pokoju żyć i się radować,
On Ciebie stworzył, by Cię  miłować.
Potężny Bóg nie miał niczego bardziej 
cennego,
Dlatego wydał za Ciebie ukochanego  
Syna swego.

Nie stawia w swojej miłości do nas warunków,
Jest pełen dobroci, zachęty  
i miłych podarunków.
Tak wielki Bóg stał się na moment  
bezradnym, malutkim,
Wtedy bez niebiańskiego splendoru, 
dzieciątkiem cichutkim.

Wyrzekł się swej chwały, by być na chwilę  
równym Tobie.
Wykonał doskonałe ,niebiańskie dzieło,  
ale już w ziemskiej ozdobie.
Gdzie jest sprawca tego wielkiego szumu 
i mocnego zamętu?
Czy On doświadczy czci i chwały  
tak wzniosłego momentu…?

Elżbieta Baranowska

Świąteczny grudzień  
w Aquaparku
od początku miesiąca klientom polkowickiego Aquaparku towarzyszył bożonarodzeniowy 
nastrój już przy wejściu do obiektu, gdzie zorganizowano prezentowy kiermasz. Spółka zor-
ganizowała także trzecią edycję konkursu na ozdobę świąteczną. 
W pierwszej połowie grudnia w korytarzach 
obiektu zagościli lokalni artyści i  rzemieśl-
nicy podczas „Prezentowego Kiermaszu 
w Aquaparku”. Była to idealna okazja, aby 
zakupić nietuzinkowy prezent lub wyjątko-
wą ozdobę świąteczną. 
– Super, że Aquapark wrócił do organizo-
wania tego kiermaszu po pandemii Ja pre-
zentuję własne rękodzieło, którym zajmuję 
się od około ośmiu lat. Bardzo się cieszę, że 

mogę tu zaprezentować moje prace – mówi 
Teresa Mazur-Majda, jedna z  wystaw-
czyń. 
Do połowy grudnia trwał też konkurs 
na ozdobę świąteczną „Przystrój Choin-
kę z  Aquaparkiem”. Konkurs odbył się 
w dwóch kategoriach: do lat 7 do lat 14 oraz 

w kategorii Open.  Najmłodsza uczestniczka 
miała zaledwie cztery lata. 
– Choinkę przystrojoną w prace konkurso-
we można podziwiać przy kasach w polko-
wickim Aquaparku. Serdecznie zapraszamy 
– zaprasza Agnieszka Mikulak.  
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oGŁoSZeniA uRZęDoWe

URząD GMiny PolkowiCe  
wyDziAł PlAnowAniA PRzeSTRzenneGo, GeoDezji i nieRUChoMośCi 

informuje, iż na tablicy ogłoszeń w tut. Urzędzie – ul. Rynek 19 oraz na stronie internetowej www.polkowice.pl  
(w zakładce nieruchomości) oraz w BIP-ie – zamieszczono wykaz dotyczący:

Sprzedaży działki o nr geod. 116/5 o pow. 1728 m2, położonej  
w obrębie Guzice – z przeznaczeniem na tereny zabudowy mieszkaniowej, 

mieszkaniowo-usługowej oraz tereny zabudowy zagrodowej 
Informacje na temat wykazu można uzyskać  

w Wydziale Planowania Przestrzennego, Geodezji i Nieruchomości – Rynek 19 (pok. 10), tel. (76)  72-46-781.

B U R M i S T R z 
o g ł a s z a  p r z e t a r g  u s t n y  n i e o g r a n i c z o n y 

na dzierżawę lokalu użytkowego przy ul. Głogowskiej 11A  
w Polkowicach stanowiącego własność Gminy Polkowice

Przedmiot przetargu – lokal użytkowy * Adres (ulica) ul. Głogowska 11 A   Polkowice
nr działki 140/1   obręb 1   kw  le1U/00014165/9 * Powierzchnia  264,97 m2  w tym piwnica 41,87 m2

Przeznaczenie  Nieuciążliwa działalność handlowo-usługowa (z wyłączeniem działalności gastronomicznej). Wywo-
ławcza cena czynszu dzierżawy 3.700,00 zł  netto miesięcznie. Wadium  3.700,00 zł. Minimalne postąpienie  50,00 zł

Przetarg odbędzie się dnia 24 stycznia 2023 r. o godz. 12.00 w Urzędzie Gminy Polkowice , ul. Rynek 18  (bu-
dynek kamienicy – sala konferencyjna). wadium należy wpłacić na konto Urzędu Gminy Polkowice w Banku 
Pko BP S.A. o/Polkowice nr 47 1020 3017 0000 2002 0166 6288

Termin wniesienia wadium – do dnia 20 stycznia 2023 r.
wpłacone wadium zostanie:
•  zaliczone na poczet czynszu dzierżawy, jeżeli osoba wpłacająca wadium wygra przetarg,
•  zwrócone po przetargu, jeżeli osoba wpłacająca wadium nie wygra przetargu - zwrot wadium na pisemnie wskazane konto 

bankowe,
•  ulegnie przepadkowi, jeżeli osoba, która wygra przetarg nie stawi się do zawarcia umowy dzierżawy w wyznaczonym 

terminie.
Przetarg uważa się za zakończony wynikiem negatywnym, jeżeli żaden z uczestników przetargu nie zaoferuje postą-

pienia ponad cenę wywoławczą.
Uwagi: 
•  do wylicytowanego czynszu dzierżawy doliczony zostanie podatek VAT w wysokości 23 %,
•  czynsz płatny będzie do 25 dnia każdego miesiąca,
•  umowa dzierżawy zawarta będzie na czas nieokreślony,
•  trzymiesięczny okres wypowiedzenia umowy dzierżawy, 
•  wysokość czynszu waloryzowana będzie raz do roku o wskaźnik inflacji podawany przez Prezesa GUS,
•  dzierżawca ponosił będzie wszelkie koszty utrzymania nieruchomości,  
•  dzierżawca nie będzie miał prawa domagania się od wydzierżawiającego jakiegokolwiek zwrotu nakładów poniesionych na 

nieruchomość oraz na jej utrzymanie. 
•  dzierżawca zobowiązany będzie do uiszczenia kaucji zabezpieczającej w wysokości trzykrotności miesięcznego czynszu 

dzierżawnego brutto najpóźniej w dniu zawarcia umowy dzierżawy – na konto wskazane przez zarządcę lokalu użytkowego 
– Polkowickie Przedsiębiorstwo Komunalne z siedzibą: 59-100 Polkowice, ul. 3-go Maja 51.  

Szczegółowe warunki dzierżawy określone są w projekcie umowy dzierżawy, z którym można zapoznać się u zarządcy 
lokalu użytkowego – kontakt: Polkowickie Przedsiębiorstwo komunalne -  Dział zarządzania nieruchomościami, tel. 

/076/ 746-90-36, 746-90-35.
Umowa dzierżawy zawarta zostanie z zarządcą ww. lokalu - w terminie 21 dni od dnia rozstrzygnięcia przetargu.

W sprawie dokonania oględzin lokalu należy kontaktować się z jego zarządcą.  
Dodatkowych informacji dot. przetargu udziela Wydział Planowania Przestrzennego, Geodezji i Nieruchomości, Urzędu 

Gminy Polkowice, ul. Rynek 19,  pok. 8, tel. /076/ 72-46-783.

oGłoSzenie BURMiSTRzA PolkowiC
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego na 

działce nr 179/33 w obrębie Kaźmierzów w gminie Polkowice
Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz.U. 
z 2022 r. poz. 503 ze zmianami) oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji 
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środo-

wisko (Dz.U. z 2022 r. poz. 1029 ze zmianami):
z a w i a d a m i a m

o podjęciu w dniu 17 sierpnia 2022 roku, przez Radę Miejską w Polkowicach, uchwały Nr L/536/22 w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

dla terenu górniczego na działce nr 179/33 w obrębie kaźmierzów w gminie Polkowice.
Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sporządzany jest wraz z prognozą jego oddziały-
wania na środowisko. Wnioski do planu miejscowego oraz do prognozy oddziaływania na środowisko mogą być 
składane pisemnie do Burmistrza Polkowic, na adres: Urząd Gminy Polkowice ul. Rynek 1, 59-100 Polkowice (rów-
nież drogą elektroniczną za pośrednictwem elektronicznej platformy usług administracji publicznej ePUAP, albo 
na adres e-mail: kancelaria@gmina.polkowice.eu) w terminie do dnia 16 stycznia 2022 roku. Wnioski powinny 
zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres wnioskodawcy, oraz jednoznacznie określony przedmiot wniosku. Wnioski 
złożone do planu oraz prognozy oddziaływania na środowisko będą rozpatrywane przez Burmistrza Polkowic.

22 grudnia 2022 r.
Burmistrz Polkowic

łukasz Puźniecki

oGłoSzenie BURMiSTRzA PolkowiC
o przystąpieniu do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Polkowice na działce nr 179/33 w obrębie Kaźmierzów w gminie Polkowice
Na podstawie art. 11 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz.U. 
z 2022 r. poz. 503 ze zmianami) oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji 
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środo-

wisko (Dz.U. z 2022 r. poz. 1029 ze zmianami):
z a w i a d a m i a m

o podjęciu w dniu 17 sierpnia 2022 roku, przez Radę Miejską w Polkowicach, uchwały Nr L/535/22 
w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków  
zagospodarowania przestrzennego gminy Polkowice na działce nr 179/33 w obrębie  

kaźmierzów w gminie Polkowice.
Projekt zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego sporządzany jest wraz z pro-
gnozą jego oddziaływania na środowisko. Wnioski do zmiany studium oraz do prognozy oddziaływania na środowisko 
mogą być składane pisemnie do Burmistrza Polkowic, na adres: Urząd Gminy Polkowice ul. Rynek 1, 59-100 Polko-
wice (również drogą elektroniczną za pośrednictwem elektronicznej platformy usług administracji publicznej ePUAP, 
albo na adres e-mail: kancelaria@gmina.polkowice.pl) w terminie do dnia 16 stycznia 2022 roku. Wnioski powinny 
zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres wnioskodawcy, oraz jednoznacznie określony przedmiot wniosku. Wnioski zło-
żone do zmiany Studium oraz prognozy oddziaływania na środowisko będą rozpatrywane przez Burmistrza Polkowic.

22 grudnia 2022 r.
Burmistrz Polkowic

łukasz Puźniecki

oGłoSzenie BURMiSTRzA PolkowiC
o przystąpieniu do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Polkowice na obszarze OUOW „Żelazny Most”
Na podstawie art. 11 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. 
z 2022 r. poz. 503 ze zmianami) oraz art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji 
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środo-

wisko (Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 ze zmianami):
z a w i a d a m i a m

o podjęciu w dniu 17 sierpnia 2022 roku, przez Radę Miejską w Polkowicach, uchwały Nr L/537/22 
w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospo-

darowania przestrzennego gminy Polkowice na obszarze oUow „Żelazny Most”.
Projekt zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego sporządzany jest wraz z pro-
gnozą jego oddziaływania na środowisko. Wnioski do zmiany studium oraz do prognozy oddziaływania na środowisko 
mogą być składane pisemnie do Burmistrza Polkowic, na adres: Urząd Gminy Polkowice ul. Rynek 1, 59-100 Polko-
wice (również drogą elektroniczną za pośrednictwem elektronicznej platformy usług administracji publicznej ePUAP, 
albo na adres e-mail: kancelaria@gmina.polkowice.pl) w terminie do dnia 16 stycznia 2022 roku. Wnioski powinny 
zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres wnioskodawcy, oraz jednoznacznie określony przedmiot wniosku. Wnioski zło-
żone do zmiany Studium oraz prognozy oddziaływania na środowisko będą rozpatrywane przez Burmistrza Polkowic.

22 grudnia 2022 r.
Burmistrz Polkowic

łukasz Puźniecki

URząD GMiny PolkowiCe 

ogłasza nabór kandydatów do pracy 

NA WOLNE STANOWISKA URZĘDNICZE

DS. inFoRMATyzACji iT 3
Więcej informacji na bip.polkowice.pl oraz pod numerem telefonu: 76 847 41 50

oGłoSzenie BURMiSTRzA PolkowiC
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

dla terenów górniczych w obrębie Moskorzyn w gminie Polkowice
Na podstawie art. 17 pkt 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
(Dz. U. z 2022 r. poz. 503 z późn. zm.) i art. 39 ust. 1, art. 40, art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowi-
ska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 z późn. zm.) oraz uchwały Nr 
XVIII/289/17 Rady Miejskiej w Polkowicach z dnia 28 marca 2017 r. w sprawie przystąpienia do sporządze-

nia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

z a w i a d a m i a m  o  w y ł o ż e n i u  d o  p u b l i c z n e g o  w g l ą d u

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla tere-
nów górniczych w obrębie Moskorzyn w gminie Polkowice wraz z prognozą 

oddziaływania na środowisko w dniach od 02.01.2023 r. do 24.01.2023 r. 
w Wydziale Planowania Przestrzennego, Geodezji i Nieruchomości Urzędu Gminy Polkowice, ul. Rynek 19, 
pokój nr 5, 59-100 Polkowice w godzinach pracy Urzędu. Projekt planu miejscowego będzie w tym okresie 
także udostępniony w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Polkowice na stronie bip.polkowice.
eu (w zakładce aktualności i ogłoszenia) oraz w Systemie Informacji Przestrzennej polkowice.e-mapa.net (w 

zakładce zagospodarowanie przestrzenne).

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami przeprowadzona zostanie w 
dniu 17 stycznia 2023 r. od godz. 15.00 do 17.00 w siedzibie Urzędu Gminy Polkowice, ul. Rynek 1, sala 
207 (ii piętro, dostępna winda) przy zachowaniu obowiązujących zasad sanitarnych.
W przypadku wprowadzenia zakazu organizowania i udziału w zgromadzeniach, w tym w imprezach, spotka-
niach i zebraniach w związku z wystąpieniem stanu epidemii, dyskusja publiczna przeprowadzona zostanie za 
pomocą środków porozumiewania się na odległość, przy wykorzystaniu wideokonferencji dostępnej na stronie:
https://konferencje.gmina.polkowice.pl/b/mar-2lr-8hm-6px
Osoby ze szczególnymi potrzebami, w rozumieniu ustawy z dnia 19 lipca 2019 r. o zapewnieniu dostępności 
osobom ze szczególnymi potrzebami (Dz. U. z 2022 r. poz. 2240), mogą zgłosić swoją potrzebę na minimum 
3 dni przed dyskusją publiczną lub planowanym udziałem w wyłożeniu. Swoją potrzebę można zgłosić tele-
fonicznie pod numerem telefonu 767246788, na adres e-mail: kancelaria@gmina.polkowice.pl z dopiskiem 
„wyłożenie projektu planu w obrębie Moskorzyn” lub w inny dogodny sposób.
Zgodnie z art. 18 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustale-
nia przyjęte w projekcie planu miejscowego, może wnieść uwagi. Stosownie do art. 8c tejże ustawy uwagi do 
projektu planu miejscowego należy składać w formie pisemnej na adres: Urząd Gminy Polkowice, ul. Rynek 
1, 59-100 Polkowice, drogą elektroniczną: za pośrednictwem elektronicznej platformy usług administracji 
publicznej ePUAP, lub na adres: kancelaria@gmina.polkowice.pl albo w trakcie trwania dyskusji publicznej.
Jednocześnie informuję, że w terminie przewidzianym na wyłożenie ww. projektu planu miejscowego istnieje 
możliwość składania uwag i wniosków na podstawie art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o 
udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o 
ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2022 r. poz. 503 z późn. zm.). Uwagi należy składać w formie 
pisemnej, ustnie do protokołu, za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres: kancelaria@gmina.
polkowice.pl bez konieczności opatrywania ich kwalifikowanym podpisem elektronicznym.
Uwagi lub wnioski należy składać do Burmistrza Polkowic z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jed-
nostki organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga lub wniosek dotyczy, w nieprze-

kraczalnym terminie do dnia 8 lutego 2023 r.
Organem rozpatrującym złożone uwagi i wnioski jest Burmistrz Polkowic.

Burmistrz Polkowic
łukasz Puźniecki

Radni pełnią dyżur we wtorki od godziny  16.00 do 17.00 w pokoju nr 203 Ratusza.

DYŻURY
RADNYCH

RADY
MIEJSKIEJ

27.12.2022 10.01.202303.01.2023 17.01.2023
EMILIAN STAŃCZYSZYN ANNA LEŚNIAKTOMASZ SZULC MARIUSZ ZYBACZYŃSKI

76 75 92 096
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Włodzimierz Broda  
Przewodniczący komisji Zakładowej nSZZ  
„Solidarność” w Volkswagen motor Polska Sp. z o. o. 

Do głównych zadań organizacji związkowych należy poprawa warunków płacy i 
pracy. Dzięki negocjacjom płacowym w największych zakładach Zagłębia Miedziowego mamy jedne z 
najwyższych pensji w kraju. Dobre płace choćby w KGHM i VWMP wpływają znacząco na rozwój całe-
go naszego regionu. Dobry związek zawodowy dba też o rozwój firmy i miejsca pracy. Dlatego można 
powiedzieć, że dobry działacz to dobry gospodarz. Nie możemy też pominąć działalności związków 
zawodowych na rzecz społeczeństwa lokalnego, mam tu na myśli ogromną ilość akcji społecznych i 
charytatywnych.

leszek Hajdacki 
Przewodniczący międzyzakładowego Związku  
Zawodowego Pracowników Polskiej miedzi, o/ZG Rudna

Powiat polkowicki oparty jest na górnictwie będącym wartością samą w sobie i 
motorem napędowym regionu. Dzięki przemysłowi wydobywczemu zwiększa się poziom zamożności 
mieszkańców powiatu i atrakcyjność jego gmin. Zależy nam, aby relacje pomiędzy KGHM-em, a samo-
rządami były bardzo dobre, bo ta współpraca przynosi wymierne korzyści każdej ze stron. Niezmiennie 
od lat podkreślamy, że żyjemy w środowisku z tradycjami górniczymi, o które samorządy powinny dbać 
nie tylko przy okazji 4 grudnia. Każdy, kto trafi do powiatu polkowickiego musi wiedzieć, że nasz region 
żyje w trybie górniczym. Ważne jest, aby samorządy pamiętały, że funkcjonują dla nas, dla Braci Gór-
niczej. Zawsze zabiegaliśmy w KGHM o inwestycje na obszarze powiatu, a od powiatu oczekiwaliśmy 

stworzenia warunków do ich realizacji, co w konsekwencji dawało i daje miejsca pracy.

Bogusław Szarek 
Przewodniczący nSZZ „Solidarność”  
w ZG „Polkowice-Sieroszowice”

Działalność NSZZ "Solidarność" bezpośrednio przekłada się na poprawę warun-
ków pracy i płacy w firmach regionu Zagłębia Miedziowego. Takie firmy, jak KGHM Polska Miedź S.A. 
czy Volkswagen Motor Polska Sp. z o.o. są przykładem wieloletniego wpływu naszego Związku na 
jakość tworzonych miejsc pracy. Merytoryczna współpraca związków zawodowych z pracodawcami 
umożliwia poruszanie spraw związanych nie tylko z miejscami pracy i wynagrodzeniami, ale też inno-
wacjami i inwestycjami. Wypracowanie partnerskiego podejścia zapewnia korzyści obu stronom, a to 

oddziałuje na poprawę jakości rynku pracy w Legnicko-Głogowskim Okręgu Miedziowym. 

Jan młynarczyk 
Przewodniczący Związku Zawodowego Pracowników 
Dołowych kGHm Polska miedź S.A. o/ZG  
„Polkowice-Sieroszowice”

Najważniejszym celem związku zawodowego jest ochrona miejsc pracy i zapewnienie bezpiecznych 
warunków pracy i wynagrodzeń pracowniczych. Powinniśmy również zadbać o inwestycje i rozwój 
regionu Zagłębia Miedziowego, co pozwoli na tworzenie nowych miejsc pracy, lepsze i godne życie 
mieszkańców gmin, powiatów i miast Zagłębia Miedziowego.

Józef czyczerski 
Przewodniczący krajowej Sekcji 
Górnictwa Rud miedzi nSZZ Solidarność

NSZZ Solidarność wielokrotnie stawała w obronie miejsc pracy w KGHM Polska 
Miedź S.A., co w mojej ocenie bezpośrednio przekłada się na rozwój naszego regionu i funkcjonowanie 
przemysłu miedziowego w Polsce. Jednym z przykładów naszej działalności są wydarzenia z 2009 roku 
kiedy to rząd Donalda Tuska próbował całkowicie sprywatyzować Polską Miedź. Dzięki determinacji 
załogi udało się przeprowadzić dwugodzinny strajk ostrzegawczy i doprowadzono do zmiany tej de-
cyzji. Ówczesny rząd zrezygnował z całkowitej sprzedaży KGHM-u, pozbyto się 10% akcji. Do dnia 
dzisiejszego zmagamy się z politykami o zmianę formuły naliczania podatku od niektórych kopalin, 
który negatywnie wpływa na rozwój naszej firmy i regionu. Nie sposób również nie wspomnieć o nie-

trafionych inwestycjach zagranicznych.

kamil Buczek 
Przewodniczący ZZPPm  
oddział Zakłady Górnicze „Polkowice – Sieroszowice”

Patrząc w przeszłość to związki zawodowe odegrały ogromna rolę w tym jak obecnie 
rozwija się Zagłębie Miedziowe. Gdyby nie strajk w obronie polskości Polskiej Miedzi 30 lat temu, dzięki któ-
remu udało się zablokować prywatyzację KGHM-u nie bylibyśmy w tym miejscu, w którym obecnie jesteśmy. 
KGHM jest przecież największym pracodawcą w regionie. Warto przypomnieć, że firma, która chciała kupić 
KGHM już nie istnieje, a KGHM tak. Obecnie wyzwania jakie przed nami stoją to ochrona miejsc pracy, zapew-
nienie godnych, bezpiecznych warunków pracy i godnego wynagrodzenia za pracę. Pamiętajmy, że Zagłębie 
Miedziowe to przede wszystkim ludzie, a miarą rozwoju jest to ile osób chce tutaj zamieszkać, podjąć pracę lub 
zainwestować. W związku z tym musimy wspólnie z pracodawcami tworzyć takie warunki pracy, które przy-

ciągną nowych pracowników i powstrzymają obecnych przed opuszczeniem Zagłębia Miedziowego.

Rola związków zawodowych funkcjonujących przy różnych zakładach pracy w naszym powiecie jest nie do przecenienia nie tylko w kontekście dbania o prawa pracownicze, ale w kontekście 
ogólnego rozwoju Zagłębia Miedziowego także. Związki wspierały przez lata nowe projekty, inwestycje, utrzymywały kapitał i były współodpowiedzialne za rozwój swoich zakładów pracy. 
Ważne, aby te cele utrzymać, współpracować ze środowiskiem pracodawców, pracowników oraz samorządów, by takie idee przyświecały wszystkim związkom zawodowym niezależnie od 
przekonań politycznych czy zasobów materialnych i osobowych – podkreślił Kamil Ciupak, starosta polkowicki. 
Rolą organizacji społecznych czy to zawodowych, czy innych jest szeroko rozumiany rozwój. każdy człowiek, jako jednostka mająca indywidualne potrzeby, jest 
ważny, ale też buduje część większego „organizmu”. W grupie wyraża się siła, buduje tożsamość, która może zapoczątkować wiele cennych inicjatyw dających 
motor napędowy do rozwoju społecznego, gospodarczego czy kulturowego.

Rodzinnych, spokojnych i pełnych radości Świąt Bożego Narodzenia

oraz pomyślności w nadchodzącym nowym roku 
życzą

wicestarosta polkowicki starosta polkowicki

Region związkami silny
Związki zawodowe w Polsce od dawna były organizacjami dążącymi do wolności słowa, przekonań. Dziś wiemy, że ich rola była o wiele istotniejsza i nie wyra-
żała się tylko w walce o prawa pracownicze. Zdarzenia z udziałem związków w regionie Zagłębia miedziowego ponad 40 lat temu zmieniły bieg historii. 

Związki zawodowe tworzą most pomiędzy pracodawcą i pracownikiem ale także pomiędzy organizacjami i instytucjami zewnętrznymi. W powiecie polkowickim takich organizacji jest najwięcej, 
skupiają się one głównie w przemyśle miedziowym ale nie tylko i wykazują szczególną troskę o rozwój społeczno-gospodarczy.
16 miesięcy, od połowy 1980 r. do 1982 r., to był w całej Polsce, ale także Zagłębiu Miedziowym wyjątkowy czas aktywności związków. Polacy pokazali wówczas całemu światu, że tutaj rodzi się 
coś nadzwyczajnego, czego nie doświadczono nigdzie, w żadnym innym kraju. 13 grudnia 1981 roku dużą siłę pokazały związki uformowane na Dolnym Śląsku, o czym nie możemy zapominać. 
Ważne było wówczas poczucie wspólnoty, cel i jego realizacja oraz obrona słabszych. Jaka jest dziś ich rola? O to zapytaliśmy przedstawicieli związków powiatu polkowickiego. 
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Czym jest KTG i kiedy 
się wykonuje?
kardiotokografia (ktG) to jedno z najważniejszych badań wykonywanych w czasie 
ciąży. Pozwala kontrolować tak istotny parametr życiowy, jakim jest tętno płodu. 
nowe urządzenie pojawiło się w Polkowickim centrum usług Zdrowotnych. 
Badanie zalecane jest u  każdej kobiety 
będącej w  trzecim trymestrze ciąży. To 
ważne badanie w  momencie porodu 
oraz wtedy, kiedy mija termin lub poja-
wiają się niepokojące objawy tj. ból brzu-
cha, niewyczuwalne lub zmniejszone ru-
chy płodu, czy tez nadciśnienie tętnicze 
u matki. Specjalistyczny sprzęt odbiera 
sygnały za pomocą specjalnych głowic 

i  przekazuje na ekran monitora. Zapis 
trwa ok. 30 minut, a wynik jest drukowa-
ny. Nowoczesne urządzenie, które poja-
wiło się w Polkowickim Centrum Usług 
Zdrowotnych daje możliwość monitoro-
wania stanu także ciąży bliźniaczej. 
– Chcemy, aby nasze ciężarne pacjent-
ki pozostawały pod najlepszą, specja-
listyczną opieką. Stale wymieniamy 

sprzęt na nowoczesny, co pozwala nam 
podnosić jakość świadczonych usług – 
mówi Paweł Gambal, prezes Polkowic-
kiego Centrum Usług Zdrowotnych. 
Nowoczesne KTG jest na wyposażeniu 
Poradni dla Kobiet. 

PCUZ

Pomogą 
każdemu  
– wystarczy 
przyjść 
choroba alkoholowa potrafi zniszczyć życie 
całych rodzin. Jednakże chory na nią nie jest 
skazany – może znaleźć pomoc osób, które 
pomogą mu zdrowieć. takie osoby skupiają się 
we wspólnotach AA. taka grupa to dobrowol-
na, nieformalna społeczność samopomocowa, 
w której celem dla każdego jej uczestnika jest 
utrzymanie trzeźwości własnej i  wspomaga-
nie innego uzależnionego w jej osiągnięciu. 

Kim są Anonimowi Alkoho-
licy? To wspólnota mężczyzn 
i  kobiet, którzy dzielą się do-
świadczeniem, siłą i  nadzieją, 
aby rozwiązać swój wspólny 
problem i  pomagać innym 
w  wyzdrowieniu z  alkoholi-
zmu. Jedynym warunkiem 
uczestnictwa we wspólnocie 
jest chęć zaprzestania picia. 
Nie ma w AA żadnych składek 
ani opłat – są samowystarczal-
ni poprzez własne, dobrowolne 
datki.
W  Polsce AA istnieją od 1974 
roku. Podstawową formą dzia-
łalności każdej grupy AA jest 
zebranie grupy, zwane potocznie 
mityngiem. Takie spotkanie trwa 
z reguły około dwóch godzin. Al-
koholicy dzielą się wówczas wie-
dzą i doświadczeniem na swojej 
drodze ze zdrowienia.
– Wypowiadamy się, rozma-
wiamy na najróżniejsze tematy 
związane z  chorobą alkoho-
lową – mówi Romek. – O tym 
jak rozwijać się, jak być coraz 
lepszym człowiekiem, jak nie 
cierpieć i radzić sobie z proble-
mami życia codziennego bez 
potrzeby używania alkoholu – 
dodaje.
Biorący udział w  spotkaniach 
zwracają się do siebie po imie-
niu, co jest realizacją założenia, 
że wszyscy członkowie grupy są 
sobie równi.
– 20 lat temu siedziałem zapity 
u  fryzjera – mówi Waldek. – 
Wiedziałem, że mam już dość, 
że sam ze sobą nie dam rady 
i pewnie niedługo umrę. I nagle, 
na stoliku, pod szybą zobaczy-
łem ulotkę: masz problem z al-
koholem – przyjdź. Poszedłem 
i  zostałem. Przeszedłem od-
trucie, terapię, znalazłem tutaj 
Patrona i… jestem trzeźwy już 
wiele lat – wspomina.
Patronem nazywają AA człowie-
ka, który sam jest alkoholikiem 
i  który od wielu lat jest trzeźwy. 
Tak osoba bierze niejako pod 
opiekę pragnącego wytrzeźwieć. 
Prowadzi go krok po kroku 
przez wszystkie etapy leczenia, 
wspomaga, pokazuje niebezpie-

czeństwa i pomaga rozwiązywać 
problemy. Bez takiej pomocy, jak 
twierdzą alkoholicy, trudno jest 
wrócić do społeczeństwa.
– Nie piłem już ponad osiem lat 
– mówi  Adam. – Chciałem być 
twardy i  sam sobie poradzić. 
Dopiero kiedy tu trafiłem zro-
zumiałem, że mimo iż nie piję 
to zachowuję się jak pijący al-
koholik. Moje kontakty z  inny-
mi osobami, nawet z najbliższą 
rodziną były prawie takie same 
jakbym pił. Dopiero mój Patron 
otworzył mi oczy i  pokazał jak 
budować zdrowe relacje i  jak 
zmienić swoje zachowania. To 
jest bezcenna pomoc – dodaje.
Według AA samo zaprzestanie 
picia to za mało.
– Kiedy się to robi człowiek cały 
czas myśli o  tym, żeby nie pić. 
Robi wszystko, żeby nie mieć 
kontaktu z  alkoholem w  ja-
kikolwiek sposób. Unika np. 
robienia zakupów w  sklepach 
spożywczych, żeby nie widzieć 
butelek piwem czy wódką. Al-
kohol jest cały czas obecny 
w  myślach jako zagrażający 
wróg. A nie o to chodzi. Tak jest 
ciężko żyć – mówi Adam. – Ja 
w  tej chwili w  ogóle nie myślę 
o  alkoholu. Jest mi całkowicie 
obojętny. To jest tak, jak dla 
niektórych obojętne są różne 
potrawy wiemy, że są, że inni 
je jedzą, ale nas to nie obcho-
dzi. Alkohol przestał być moim 
wrogiem – wcale o nim nie my-
ślę – podkreśla.
Obecnie w Polkowicach działają 
trzy takie grupy, a  jedną z  nich 
jest Grupa AA ,,Remont”, której 
spotkania odbywają się w każdy 
czwartek o godzinie 18.00 (pora 
zimowa) i  19.00 (pora letnia) 
przy ulicy Lipowej 1 w budynku 
Ośrodka Pomocy Społecznej.
Wszystkie spotkania są bezpłat-
ne, a  wspólnota AA, kierując 
się zasadą anonimowości, nie 
prowadzi spisu członków i  nie 
wymaga zapisów. Wystarczy 
przyjść na spotkanie. Warto.

Dariusz Szymacha
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Drodzy Czytelnicy!
nasza bibliote-
ka znalazła się 
w grupie 10 zwy-
cięskich bibliotek 
ogólnopolskiego 
konkursu „noc 
Bibliotek” na naj-
ciekawsze i  wy-
różniające się 
wydarzenia tego-
rocznej akcji, któ-
rej przyświecało 
hasło „to się musi 
powieść”. 
W  konkursie brało udział 
blisko 500 bibliotek z całej 
Polski! Wyróżniono nas 
za włączanie i  otwartość 
na wszystkie grupy z  lo-
kalnej społeczności. Za 
pochylenie się nad tema-
tem zdrowia psychicznego 
i  pokazanie, że biblioteka 
jest bezpieczną, przyjazną 
przestrzenią rozmowy 
i wzajemnego wsparcia.
Czytelnicy, to również 
Wasz sukces!

MGBP

RoZRyWkA

Zostań wolontariuszem WOŚP
31. Finał Wielkiej orkiestry świątecznej Pomocy zbliża się wielki-
mi krokami. Sztab działający przy centrum kultury w Polkowicach 
czeka na zgłoszenia kandydatów na wolontariuszy. 
Do 30 grudnia można reje-
strować się, aby zostać wolon-
tariuszem WOŚP i kwestować 
na terenie Polkowic. Rejestra-
cji można dokonać poprzez 
portal https://iwolontariusz.
wosp.org.pl/.
Wolontariuszem może 
zostać każdy, jednak 
należy pamiętać, że 
dzieci i  młodzież po-
niżej 16. roku życia 
muszą kwestować 
z osobą dorosłą.
– Rokrocznie do fi-
nału WOŚP w  Polko-
wicach włącza się masa 
ludzi. Mamy nadzieję, że 
w  tym roku również dacie 
czadu! Można wesprzeć nas 
w  organizacji, zaplanować 
wydarzenie towarzyszące, 
przekazać coś na licytację, 
zapewnić ciepły posiłek dla 
wolontariuszy lub po prostu 
wspomóc finansowo – infor-
muje polkowicki sztab WOŚP. 

– Możecie się z nami kontak-
tować we wszystkich istotnych 
dla was sprawach związanych 

z finałem, a przede wszystkim 
w zakresie rejestracji wolonta-
riuszy.
Na finał Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej pomocy czekają 

miliony Polaków. Wtedy jed-
noczą się, aby wspólnie po-
móc szpitalom oraz służbie 
medycznej. Cel najbliższego 
finału jest wyjątkowy. Hasłem 
WOŚP-u  2023 jest: Chcemy 

wygrać z  sepsą! Gramy 
dla wszystkich – małych 

i dużych!
Zachęcamy do kon-
taktu pod numerem 
tel. 535 179 252. 
W czasie finału, sztab 
WOŚP przy Centrum 
Kultury w  Polkowi-
cach, jako organiza-

tor, zapewni wolon-
tariuszom przepyszne 

jedzenie, a  po akcji każdy 
z  kwestujących dostanie 
podziękowanie od Fundacji 
Wielkiej Orkiestry Świątecz-
nej Pomocy.
Przypominamy, 31. Finał 
WOŚP – 29 stycznia 2023 r.

Martyna Szylko
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Gość WyDAniA

ReBuStWÓJ RucH

ROZWIĄŻ REBUSRUCH CZARNYCH

Zadanie przygotował zawodnik KS Górnik Polkowice Kacper Werner

1 h3+kh3 
2 H:f4

RoZRyWkA

Dziadek miał być już w mogile zbiorowej. 
Ocknął się – wywiad z Jerzym Sokalskim
mam dwie ojczyzny, ukrainę i Polskę – mówi dr Jerzy Sokalski, członek zarządu głównego Związku Polaków ukrainy. Rozmowę 
z Jerzym przeprowadziła krystyna Saracen w ramach zajęć z dziennikarstwa dokumentalnego prowadzonych na uczelni Jana Wyży-
kowskiego w Polkowicach. Publikujemy ją dla naszych czytelników. Rozmowa z dr. Jerzym Sokalskim, członkiem zarządu głównego 
Związku Polaków ukrainy.
Co było powodem, że znalazłeś się 
w naszym kraju?
Mam dwie ojczyzny – Ukrainę i Pol-
skę. Jestem Polakiem, pochodzę 
z polskiej rodziny. Polska to mój drugi 
kraj ojczysty. Mój dziadek ze strony 
mamy Józef Sokalski przeżył mnó-
stwo cierpień tylko za to, że był Pola-
kiem i gorliwym katolikiem. W latach 
trzydziestych minionego stulecia był 
represjonowany za „rozpowszechnia-
nie plotek o końcu władzy radzieckiej 
i  przyjściu Polaków”. Odebrano mu 
dom w  Gródku Podolskim i  ziemię, 
a  jego trzy siostry zostały zesłane do 
Kazachstanu. W  łagrze stalinowskim 
dziadkowi cudem udało się przeżyć. 
Nieśli już go do mogiły zbiorowej, 
myśląc, że nie żyje, ale dzięki temu, 
że ktoś z niosących zwłoki potknął się 
o kamień, dziadek obudził się…  Bab-
cia, Feliksa Pióro też pochodziła z pol-
skiej rodziny i dlatego razem z krew-
nymi przeszła sporo prześladowań. 
Reżim ówczesny odebrał im folwark 
Cyplajewo pod Berdyczowem, cały 
majątek nabyty długimi latami cięż-
kiej pracy. Nie zważając na to ciężkie 
położenie udało się naszej rodzinie 
zachować ciepło, serdeczność ogniska 
domowego oraz miłość do wszystkie-
go, co polskie: języka, tradycji, kultury. 
Wracając do pytania: mam chorych le-

żących rodziców, którymi się opiekuję. 
Obecnie jesteśmy w Polsce. W sytuacji 
okropnej wojny na Ukrainie, spowo-
dowanej rosyjską inwazją, kiedy ciągle 
rozlegają się alarmy bombowe, braku-
je prądu, wody, ogrzewania po prostu 
musiałem ratować rodziców.

kim jesteś z zawodu? Czym się 
zajmujesz w Polsce?  
Ukończyłem studia doktoranckie 
na Uniwersytecie Warszawskim, 
a  wcześniej Instytut dziennikar-
stwa na Uniwersytecie im. Tarasa 
Szewczenki w  Kijowie. Jestem dzia-
łaczem polonijnym, członkiem Za-
rządu Głównego Związku Polaków 
na Ukrainie, prezesem „Polskiego 
Radia Berdyczów”, właśnie to moje 
rodzinne miasto. Jako dziennikarz 
jeszcze w  czasach radzieckich z  po-
zytywnym skutkiem walczyłem 
piórem o  zwrot wiernym kościołów 
rzymskokatolickich w  Berdyczo-
wie , klasztor Karmelitów Bosych, 
kościół św. Barbary oraz na całej 
Ukrainie, narażając się przy tym na 
prześladowania ze strony władz, 
byłem u  źródeł odrodzenia życia 
polskiego na Żytomierszczyźnie 
w  latach 90. minionego stulecia. 
Czterokrotnie byłem wybrany na 
radnego Berdyczowa w latach 1998-

2020. Już od 12 lat przygotowuję 
w  dawnej kolebce polskości – Ber-
dyczowie i regionie zamieszkiwanym 
przez wiele tysięcy Polaków, spra-
gnionych żywego polskiego słowa, 
polskojęzyczną audycję “Polska 
Bliżej”, będącą rzetelną kroniką pol-
skości. W  Polsce kontynuuję swoją 
działalność polonijną, dziennikarską, 
nadal przygotowujemy audycje, zaj-
muję się tłumaczeniami, a poza tym 
– całodobowo opiekuję się rodzicami.

Przez wiele lat byłeś radnym. jakie 
najważniejsze osiągnięcia w tej 
dziedzinie chciałbyś wymienić? 
Praca radnego pochłania mnóstwo 
czasu. Poza tym na Ukrainie to cał-
kiem społeczna działalność, beż 
żadnych diet, ale dla mnie najważniej-
szym zadaniem było i jest pomaganie 
ludziom, podjęcie wspólnych działań, 
w  tym na rzecz odrodzenia polsko-
ści na Kresach. Tak np. udało mi się 
aktywizować polską społeczność lo-
kalną, którą zagłosowała na mój pro-
jekt budżetu obywatelskiego. Projekt 
zdobył prawie 1000 głosów i  po raz 
pierwszy w  historii miasta powstała 
Aleja Pamięci na polskim cmentarzu 
w  Berdyczowie. Aleja prowadzi od 
Placu Centralnego do mogiły daw-
nego proboszcza fary ks. Edmunda 

Bernatowicza. Wywalczyłem zmianę 
nazw ulic Berdyczowa na polskie – 
urodzonego w  Berdyczowie pisarza 
sławy światowej Josepha Conrada 
Korzeniowskiego. W 2017 ustanowio-
nym przez Sejm RP rokiem Josepha 
Conrada Korzeniowskiego, w  Berdy-
czowie, między innymi dzięki moim 
staraniom została odsłonięta tablica 
ku czci tego światowej sławy pisarza. 
Oprócz tego, jestem autorem kilku fil-
mów dokumentalnych, jeden z  nich, 
o represjach stalinowskich na Kresach, 
kilkakrotnie emitowano w TVP Histo-

ria. Bardzo dziękuję polskim władzom 
za przyznaną mi Odznakę honorową 
„Zasłużony dla Kultury Polskiej”.

Czy polskie władze terenowe 
pomagają w twojej rodzinie jako 
uchodźcom wojennym?
Dwoje leżących niepełnosprawnych 
osób w  jednej rodzinie uchodźców 
– chyba jedyny przypadek w Polsce. 
Jestem wdzięczny, szczególnie wła-
dzom lokalnym w  osobie pana bur-
mistrza Polkowic Łukasza Puźniec-
kiego za okazaną pomoc w  postaci 
zapewnionego nam lokalu miesz-
kalnego, wyposażonego w  specjalne 
łóżka dla leżących rodziców. Mam 
nadzieję, że ten lokal będzie udostęp-
niony nam przez dłuższy czas, ponie-
waż niestety wojna trwa.

Czy dobrze czujesz się wśród spo-
łeczności polkowickiej? 
Bardzo dobrze. Jestem otwarty na 
przyjaźń, a nawet miłość.

Czego z całego serca ci życzę. 
Rozmowę z  doktorem Jerzym So-
kalskim przeprowadziła Krystyna 
Saracen w  ramach PUTW warszta-
tów dziennikarsko-dokumentalnych 
prowadzonych w Uczelni Jana Wyży-
kowskiego w Polkowicach.
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Trójka na medal 
Reprezentacja dziewcząt 
Szkoły Podstawowej nr 3 w 
Polkowicach w koszyków-
ce 3x3 zdobyła wicemi-
strzostwo Dolnego śląska.
Po bardzo wyrównanej walce z dru-
żynami z  Wrocławia i Jeleniej Góry 
dziewczyny przegrały tytuł mistrzow-
ski zaledwie jednym koszem. Polko-
wiczanki grały bardzo ambitnie ale 
miały wyjątkowego pecha. Zabrakło 
przysłowiowej „wisienki na torcie” 
ale niestety wszyscy nie mogą wy-
grywać. Ale tak czy inaczej zdobycie 
tytułu wicemistrza Dolnego Śląska 
jest ogromnym sukcesem młodych 
polkowiczanej - gratulujemy.

R. Filisiewicz

Nauczą jazdy na łyżwach… ZA DARMO
Polkowickie lodowisko proponuje bezpłatną naukę jazdy na łyżwach pod 
okiem instruktorów dla wszystkich mieszkańców gminy. Zajęcia będą się odby-
wać podczas tercji.
Na naukę jazdy nie trzeba się dodat-
kowo zapisywać. Wystarczy przyjść 
na lodowisko i poprosić o instrukto-
ra. W ciągu dnia zajęcia będą prowa-
dzić pracownicy działu organizacji 
imprez sportowych z Polkowickiego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego. 
– Bezpłatne zajęcia z podstaw jaz-
dy na łyżwach prowadzone przez 
instruktorów, przeznaczone są dla 
dzieci i nie tylko! Przełamiemy strach 
wejścia na taflę lodowiska, przepro-

wadzimy indywidualną rozgrzewkę 
przy bandzie, a następnie nauczymy 
podstawowej prawidłowej techniki 
jazdy. Nie trzeba mieć swoich łyżew, 
można wypożyczyć. Dzieci zobowią-
zane są do posiadania kasku oraz rę-
kawiczek – zachęca Martyna Mojsa, 
instruktorka jazdy na łyżwach oraz 
pracownik Działu Organizacji Im-
prez Sportowych PPK.
Natomiast, dodatkowo lekcje w po-
danych poniżej godzinach będzie 

prowadził instruktor Grzegorz Ka-
melski.
– wtorki i środy: 17.00-17.45 oraz 
18.00-18. 45
– soboty: 11.00-11.45, 12.00-12.45 
oraz 13.00-13.45
– Wszystkich zainteresowanych za-
praszam na zajęcia. Do zobaczenia 
na lodowisku – zachęca na swoim 
facebooku Grzegorz Kamelski.

DRM

Udane debiuty młodych adeptów sztuk walki
Pięćdziesięciu zawodników z całego regionu wzięło 
udział w zawodach Armia Fight 3. na ringu w sali 
Szkoły Podstawowej nr 4 w Polkowicach, walczono 
w boksie i nieco zubożonym k1. 

Na ringu prezentowali się amatorzy – 
w większości debiutanci. Wspaniała 
atmosfera zadecydowała o sukcesie 
tej imprezy.
- Armia Fight 3 to liga sparingowa 
dla początkujących zawodników – 
mówi Bartosz Muszyński, trener 
klubu Armia Polkowice. – Turniej 
cieszył się wielkim powodzeniem – 
dość powiedzieć, że stoczono dwa-
dzieścia pięć walk. Dodajmy walk w 
fajnej, przyjaznej atmosferze. Głów-
nym celem imprezy było to, żeby 
młodzi zawodnicy, po raz pierwszy 
stanęli w ringu podczas zawodów i 
poczuli dreszcz emocji z tym związa-
ny. To się udało. Wszyscy schodzili 
z ringu zadowoleni. Przyznam, że 

werdykty celowo były remisowe. Na 
pewno będziemy kontynuować tę 
inicjatywę.
Na zawody przyjechali zawodnicy z 
Zielonej Góry, Żar, Żagania, Legnicy, 
Jeleniej Góry i Ruszowa. Było kilka 
walk bokserskich, ale większość walk 
toczono jednak w formule K1 z ma-
łym ograniczeniem – nie dopuszczo-
no do wykonywania ciosów kolanem 
w głowę.
Polkowicka impreza była jedną z 
nielicznych w kraju dająca moż-
liwość debiutu młodym zawodni-
kom w ringu. Najczęściej młody 
człowiek, który chce startować jest 
od razu rzucany na głęboką wodę: 
Puchar Polski, Mistrzostwa Polski 

itp. To różnie się kończy. O wiele 
lepiej, kiedy zawodnicy mają szansę 
na zbieranie doświadczeń w mniej-
szych imprezach. 
Armia Polkowice ma szeroką ofertę 
treningową. Mało kto wie, ale zrzesza 
setki młodych polkowiczan. 
– 100 osób dziennie to jest prak-
tycznie norma w naszych obiektach 
treningowych – Mówi Bartosz Mu-
szyński. – Mamy grupę dla dzieci, 
grupy kobiet, grupy górnicze czy też 
grupy otwarte. Ten nasz rozwój widać 
i chcemy rozwijać się nadal.
Każdy z uczestników otrzymał pa-
miątkowy medal.

Dariusz Szymacha

Wyniki mecZÓW:

•  SP 3 Polkowice – SP 7  
Wrocław   16:7

•  SP 3 Polkowice – SP 1  
Bystrzyca kłodzka  12:6

•  SP 3 Polkowice – SP 11  
Jelenia Góra  4:12

Skład drużyny SP 3:  Julia Za-
wadzka, Aleksandra Romaszko, Ali-
cja Mroziewicz, Maja Janecka.
trener - Sebastian Rudnicki

końcoWA klASyFikAcJA 
iGRZySk mŁoDZieŻy  

SZkolneJ:
•  SP 11 Jelenia Góra
•  SP 3 Polkowice
•  SP 7 Wrocław
•  SP 1 Bystrzyca Kłodzka
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Człowiek wielu pasji
Jest jedną z nielicznych osób, które lubią wygodę i odpoczynek. Prowadzi zdrowy tryb życia poprzez sport 
i ekstremalne pasje. od wielu lat morsuje, nurkuje i wspina się na górskie szczyty. tą nietuzinkową osobą 
jest Piotr Faltyński, z którym rozmawia Ryszard Flisiewicz.
jesteś wszechstronną osobą 
w dziedzinie sportu. Skąd u ciebie 
takie zamiłowania? Czy to wynika 
ze zdrowego trybu życia?
Za takiego czasami uchodzę, ale wy-
nika to bardziej z  tego, że nie lubię 
bezczynności. Muszę coś robić, nie-
ustannie jestem ciekawy świata. Za-
cytuję Agathę Christie: „Lepiej paść 
w  biegu jak rasowy koń niż zdychać 
powolnie jak chabeta”. Ze zdrowym 
trybem życia ma to tyle wspólnego, 
że wymusza pewnego rodzaju rygor 
w  prowadzeniu żywieniowym i  jeśli 
chodzi o  jakiekolwiek używki. Oczy-
wiście, jeśli chce się coś zrobić dobrze.

jesteś przy tym osobą bardzo 
skromną. Uprawiasz wiele dys-
cyplin sportowych, na przykład, 
bieganie, pływanie, sztuki walki 
czy nurkowanie. jak to wszystko 
łączysz w jedną całość?
Dziękuję za miłe słowa. Tak, uzbierało 
się niezamierzenie trochę tych dyscyplin. 
Mówiąc o sportach, którym mocno się 
oddałem, to najpierw judo - moja uko-
chana dyscyplina, do której zawsze mam 
wielki sentyment. Przez wiele lat była 
siłownia, następnie pojawiła się wspi-
naczka, która płynnie wyszła ze zwykłe-
go chodzenia po górach. Wspinaczka 
w skałkach, gdzie pod okiem instrukto-
rów i  doświadczonych kolegów zdoby-
wałem doświadczenia i już jako członek 
Polskiego Związku Alpinizmu - pierwsze 
wyprawy w Alpy i Kaukaz. Zrezygnowa-
łem z  siłowni na rzecz biegania, które 
bardziej pomagało mi w górach. Zafik-
sowałem się i  przez blisko dziesięć lat, 
jako zawodnik, wziąłem udział w prawie 
stu imprezach biegowych - od kilkukilo-
metrowych do maratonów. Wcześniej 
biegałem na nartach, więc dyscypliny się 
uzupełniały. Niestety, praca nie pozwa-
lała mi planować fajniejszych wypraw, 
a były propozycje na siedmiotysięczniki. 
Od kilku lat moją pasją jest nurkowanie. 
Staram się zdobywać wiedzę i doświad-
czenie przechodząc kolejne kursy (w tym 
roku zostałem nurkiem ratownikiem). 

Pracujesz zawodowo jako masa-
żysta w klubie Górnik Polkowice 
i praca pochłania ci wiele czasu. 
Dajesz radę godzić obowiązki 
zawodowe z życiowymi pasjami?
Praca w  klubie sportowym jest spe-
cyficzna (nienormowany czas pra-
cy) i  nie zaplanuje się za wiele, a  są 
przecież inne rzeczy w  życiu, które 
też domagają się uwagi. Z  mnóstwa 
rzeczy musiałem zrezygnować. Od-
szedłem na przykład od wspinaczki, 
bo irytowało mnie ciągłe odmawianie 
udziału w  wyprawach. Nie udało mi 
się jeszcze pojechać z Akademią Nur-
kowania Salem, do której należę, na 
wyprawę nurkową, ponieważ terminy 
mi nie pasują. Mam jednak namiast-
kę podwodnych eksploracji w  jezio-
rach i kamieniołomach w Polsce. 

z uwagi na to, że mamy okres 
zimowy, mam kilka pytań na temat 
morsowania. Czy korzystnie wpły-
wa ono na poprawę zdrowia? 

Zimne kąpiele w  zbiornikach wod-
nych były w  moim życiu zawsze, 
ponieważ jeżdżąc z moim tatą, zapa-
lonym wędkarzem, zawsze odchodzi-
łem na bok i bez jego wiedzy właziłem 
do lodowatej wody (śmiech). Morso-
wanie zacząłem sobie liczyć od kilku-
nastu lat, kiedy po raz pierwszy w ży-
ciu wszedłem do przerębli w  lodzie. 
Zimno w  leczeniu nie jest nowością 
i znane jest od tysięcy lat. Schładza-
nie obolałych kończyn miejscowo 
wszystkim doskonale jest znane. Nie 
chcę opisywać procesów, jakie się od-
bywają w ciele, bo każdy może sobie 
znaleźć w Internecie. Uderzenie zim-
na na cały organizm wywołuje cieka-
wy stan. Kriokąpiel, morsowanie na 
pewno zwiększy naszą odporność, 
leczy mikrourazy, poprawia nastrój 
(zwiększa się poziom hormonu 
szczęścia), pomaga obniżyć poziom 
cukru, poprawia wygląd skóry (wal-
ka z cellulitem), zwiększa wydolność 
układu sercowo-naczyniowego. 

Czy każdy może morsować? Czy są 
jednak jakieś ograniczenia?
Przeciwwskazaniem na pewno jest 
nadciśnienie. Musimy mieć dużą 
odpowiedzialność za siebie i  za 
to, co robimy. Uszkodzenia skóry, 
owrzodzenia, łuszczyca, stany go-
rączkowe, zapalenie płuc, ciąża, 
nadwrażliwość na zimno (na ponad 
sto osób, którym pomogłem po raz 
pierwszy dobrze zamorsować, jed-
na nie dała rady z powodu bólu). Na 
pewno nie wymieniłem wszystkich 
przeciwwskazań, ale zawsze przy 
wątpliwościach można dopytać 
lekarza pierwszego kontaktu. No 
i byłbym zapomniał o alkoholu. Ja-
kaś patologiczna tendencja, że jak 
zimno, to trzeba chlapnąć kielicha. 
Absolutnie nie powinno się to zda-
rzyć. Można sobie zrobić szkodę. 

jak się przygotować do morsowa-
nia? Czy do zimnej wody można 
wejść z marszu?
Nie robię rozgrzewki a  raczej kilka 
wymachów rąk, przysiadów, aby bi-
cie serca przyspieszyło. Wchodząc 
po raz pierwszy do wody dobrze przy-
spieszyć oddech, ale nie rozgrzewka 
(nadmierne przegrzanie też powo-
duje rozszerzenie porów skóry). Naj-

gorsze w morsowaniu jest ubieranie 
się po kąpieli (śmiech). Dlatego na 
morsowanie najlepsze będzie wygod-
ne, szybkie do założenia ubranie. Po 
kąpieli nasze ciało robi się nieporad-
ne, dłonie nawet nie zanurzone w wo-
dzie stają się sztywne. Żeby sprawnie 
się rozebrać, ubieram poncho froto-
we. Po wyjściu z  wody narzucam je 
na siebie i  mogę zająć się stopami, 
a  wilgoć skóry osuszana jest przez 
moje ruchy. Nie muszę też spieszyć 
się z  ubieraniem, bo jestem dzięki 
poncho osłonięty nawet od silniejsze-
go wiatru. Ważna uwaga, rozgrzewa-
my się od środka gorącą herbatą. Nie 
narzucajmy od razu ubrania i kurtki, 
zamykając warstwę zimna między 
naszym wnętrzem a ubraniem. Zwró-
ciłbym też uwagę, aby nie rozgrzewać 
się sztucznie. Niektórzy z morsowa-
nia jadą na saunę albo biorą gorącą 
kąpiel czy prysznic. Przerywają tym 
wszystkie dobre rzeczy, które daje 
nam zabieg krio. Sauna i schładzanie 
lodowatą wodą to zupełnie coś inne-
go. To nie morsowanie.
w jakiej temperaturze wody 
można morsować? Czy są jakieś 
ograniczenia?
Woda zamarza przy 0°C, więc za-
wsze będzie na plusie. Najczęściej 
około 2-4°C. Nawet jeśli wykujemy 
przerębel w lodzie, to też nie będzie 
chłodniejsza. Bliską zeru spotyka-
łem w górskich rzekach przy dużych 

mrozach. Jeśli wchodzimy z  po-
wietrza –10°C a  woda ma 2°C, to 
wchodzimy do środowiska o  12°C 
cieplejszego. No i  tylko później 
się ubrać to trudność. Jeśli chodzi 
o  temperaturę powietrza, odczucia 
są subiektywne. U nas w Polsce nie 
ma tak niskich temperatur, jak na 
północy.

Długo przebywamy w wodzie? 
Każdy z nas jest inny, ma inny próg 
bólu. Morsowanie to zabieg leczniczy 
a  nie bicie rekordów. Mamy wziąć 
z  niego jak najwięcej korzyści. Trzy 
minuty to już dużo. Należy pamię-
tać, że w wodzie tracimy temperaturę 
dwadzieścia razy szybciej niż na po-
wietrzu. Kiedyś siedziałem w wannie 
z lodem i wodą bez ruchu. Objawy hi-
potermii pojawiły się po trzydziestej 
drugiej minucie. Niemiłe doświad-
czenie.

Żeby zamknąć ten temat. Gdzie 
w okolicy Polkowic można mor-
sować? jakie należy zachować 
zasady bezpieczeństwa?
Niestety, nie dysponujemy żadnym 
fajnym miejscem do morsowania 
w pobliżu Polkowic. Bądzów już nie 
istnieje. W  Guzicach przeszkadza-
ło to, że przyjeżdżaliśmy, mimo że 
sami zawsze sprzątaliśmy śmieci 
pozostawione przez imprezowiczów. 
Zostają Rokitki i  okolice Głogowa. 
W  Bytomiu Odrzańskim burmistrz 
zagospodarował fajne miejsce dla 
morsów. Miejsce zawsze powinno 
być sprawdzone. W  nieznanych 
miejscach (w  Polsce morsowałem 
już w  12 województwach) dla bez-
pieczeństwa zawsze sprawdzałem 
głębokość tyczką. Nie powinno się 
morsować samemu. Niedyspozycja 
może przyjść w każdej chwili. Niech 
będzie ktoś, kto nawet nie morsuje, 
ale będzie nas asekurował. 

Rozumiem, że w tym roku morso-
wałeś. jakie plany na nadchodzący 
okres? 
W tym roku morsowałem wiele razy. 
Może uda się pobiegać na nartach, 
albo spacer po górach. Śledzę na 
bieżąco, co się dzieje w  Karkono-
szach, fajnie by było pochodzić nad 
chmurami. Zbliżają się święta. Może 
będzie ubieranie choinki pod wodą, 
więc nurkowanie.

Spędzasz bardzo aktywnie swój 
wolny czas. Masz jakieś marzenia, 
które chciałbyś spełnić? jak znam 
ciebie, to może być coś ekstremal-
nego… 
Związane z nurkowaniem. Zanurko-
wać pod lodem, zobaczyć pod wodą 
wieloryba, odwiedzić ciekawe wraki…

Życzę ci więc spełnienia marzeń, 
spokojnych i wesołych świąt Boże-
go narodzenia. 
Dziękuję. Ja również życzę wszyst-
kim czytelnikom i  pracownikom re-
dakcji pełnych radości Świąt Bożego 
Narodzenia.  

PiłkA noŻnA  
– MłoDzieŻowA
Młodzi piłkarze U12 rywalizo-
wali w IV Turniej Barbórkowy 
z okazji 75-lecia Górnika. 
Turniej zakończył się zwycię-
stwem drugiej drużyny Górni-
ka Polkowice. Kolejne miejsca 
zajęły: Chrobry Głogów i Forza 
Wrocław. Najlepszym zawod-
nikiem został Bartosz Siwek, 
a najlepszym bramkarzem 
Piotr Wenerski – obaj z dru-
żyny Górnik II Polkowice. Ty-
tuł Króla Strzelców wywalczył 
Jakub Eisler (Forza Wrocław).

SzAChy
W Suchej Górnej rozegra-
no IV Mikołajkowy Turniej 
Szachowy o Puchar Burmi-
strza Polkowic.W klasyfikacji 
OPEN zwyciężył Bartłomiej 
Izbiański z KSz Miedź Legni-
ca. Najlepszym zawodnikiem 
wybrano Tomasza Żukow-
skiego z Górnika, a najlepszą 
szachistką – Aurelię Witwicką 
z Polkowic.

koSzykówkA
BC Polkowice – Valencia Ba-
sket Club 76:73 (24:18, 20:15, 
17:21, 15:19)
Tango Bourges Basket – BC 
Polkowice 62:63 (4:14, 22:12, 
15:20, 21:17)
BC Polkowice – 1KS Ślęza 
Wrocław 90:63 (23:8, 18:15, 
22:24, 27:16)
AZS UMCUS Lublin 0 BC Po-
lkowice 79:74 (14:20)(18:12)
(22:25)(20:17)

koSzykówkA 
MłoDzieŻowA
Reprezentacja dziewcząt 
Szkoły Podstawowej nr 3 w 
Polkowicach w koszykówce 
3×3 zdobyła wicemistrzostwo 
Dolnego Śląska. Wyniki me-
czów: SP 3 Polkowice – SP 7 
Wrocław 16:7, SP 3 Polkowi-
ce – SP 1 Bystrzyca Kłodzka 
12:6, SP 3 Polkowice – SP 11 
Jelenia Góra 4:12. Skład dru-
żyny SP 3: Julia Zawadzka, 
Aleksandra Romaszko, Alicja 
Mroziewicz, Maja Janecka. 
Trener – Sebastian Rudnicki.
Juniorki MKS Polkowice w 
meczu ligowym pokonały 
zespół z Jeleniej Góry 85:49. 
Punktowały: Klich 33, Piotro-
wicz 19, Stępień 17, Pilichow-
ska 6, Witkowska 4, Babczyń-
ska 3, Bobowska 3.

lekkoATleTykA
Mocnym akcentem zakoń-
czył się ogólnopolski halowy 
mityng lekkoatletyczny ro-
zegrany w Zielonej Górze. 
Zdecydowane zwycięstwo 
odniósł młody zawodnik LKS 
Polkowice Kamil Sikora, który 
w skoku w dal uzyskał wynik 
5,67m. Drugie miejsce w kate-
gorii U16 w skoku w dal zajął 
Bartosz Wietuszyński z wyni-
kiem 5,78m uzyskując rekord 
życiowy. Startująca w skoku 
w dal Dagmara Janczak uzy-
skała wynik 4,88m, co dało jej 
czwarte miejsce. 

TeniS STołowy
Memoriał im. Mieczysława 
Banacha w tenisie stołowym 
w kategorii szkół podstawo-
wych wygrał Szymon Zając. 
W kategorii open najlepszym 
tenisistą został Tomasz Stasik. 
Nagrodę dla najmłodszego 
uczestnika otrzymał Wojciech 
Hajek, a dla najstarszego 
Krzysztof Machajek. 
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